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изненадващо след като 
държавната “ел Би Булгари-
кум” намали цените на про-
извежданите от нея млечни 
продукти с 30%, наскоро на-
значеният с конкурс изпълни-
телен директор на компанията 
николай Маринов бе осво-
боден от длъжност. новият 
директор е владимир Русев - 
бивш депутат от итн в 45-ия 
и 46-ия парламент.

Маринов обяви, че не са 
му известни мотивите, но 
предполага, че причината са 
засегнати интереси след пре-
кратени “порочни практики” 
в дружеството. той твърди, че 
му е оказван натиск от стра-
на на Дкк и от министъра на 
икономиката никола стоянов 
държавната фирма да работи с 
определени доставчици на су-
рово мляко със “съмнително” 

качество и завишена цена.
Маринов ще заведе иск за 

възстановяване в длъжност. 
той каза, че отстраняването 
му е незаконно и отхвърли 
всички обвинения, отправе-
ни от ръководството на Дкк. 
сред коментарите му бяха: 
“Мафията победи държавата” 
и “явно накърняваме интере-
сите на търговските вериги”.

По-късно от ръководство-

то на млечната компания оп-
ределиха обявеното намаля-
ване на цените за пиар акция 
и заявиха, че това трябва да 
бъде прекратено. Маринов 
пък отрече намалението да е 
обявено в деня (20 февруари), 
в който е бил освободен, като 
показа своя заповед от 17 фев-
руари.

Кой 
е виновен?

ИнфлацИята е ударИла 80% от фИрмИте

цените падат,
уволниха шефа
Мафиятапобедидържавата,заяви
отстранениятотпостаНиколайМаринов
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Над 80% от фирмите у нас твърдят, че са засегнати от високата 
инфлация заради поскъпването на енергоносителите. Две трети от 
компаниите са на мнение, че политическата криза също им вреди.

аботим по вашите проблеми, но 
нищо не можем да обещаем. Рабо-
тата е свършена, ама резултатите са 
отрицателни. така изглежда поред-
ната битка на местната власт с пра-
вителството.

От години е ясно, че парите на 
общините не стигат, а кметовете не 
спират да предлагат едно и също. 
кой да ги чуе? Централната власт 
отказва да разбере, че общините не 
са фирми (стр. 4). Особено сега, в 
условията на криза, инфлация, ръст 
на цените и разходите.

въпреки многократните преду-
преждения, служебният кабинет си 
запуши ушите, че бюджетът от лани 
няма да стигне доникъде. и отказа 
да внесе нов бюджет.

Бумерангът се върна. Разкопани-
те тротоари в села и градове тънат 
в кал, разбитите улици стоят неас-
фалтирани, тръбите за вода - праз-
ни... Започнатите проекти има из-
глед да се довършат, ама друг път. 
Местната власт, дето не се вълнува 
кой с кого какво мери, а гледа да ре-
шава проблемите на хората, поста-
ви ребром въпроса: дайте средства, 
за да довършим започнатото. А слу-
жебният премиер Гълъб Донев сви 
криле и се оправда: пари няма, щото 
няма бюджет за 2023 г.

кой е виновен да няма бюджет 
за тази година? Да не би кметове-
те? или хората, дето си чакат во-
дата в чешмите и плочките по тро-
тоарите?

Ама тъй е - волът колкото пове-
че рие, калта все на гърба му пада. и 
криле няма, за да отлети.

Р

Ина МИХАЙЛОВА

Стр. 13

Ученици от клуб “Българче” при Второ основно училище “Димитър Благоев” в Благоевград 
продават мартеници с благотворителна цел. Със събраните средства ще бъдат купени великденски 
пакети за Доброволческата кухня за бедни към православен храм “Св. Николай Чудотворец”

вкадър

ПекИн 
Предлага 
План за мИр 
в украйна

алафрангата
в творчеството
на дечко узунов
Показва Изложба

Снимкабта

Скандалв„ЕлБиБулгарикум”:

владИмИр москов: 
да тръгнем 
от това, което 
нИ обедИнява

отстраняват 
кмета 
на район 
„красно село”

„авИоотряд 28” 
Поема сПешната 
Помощ По въздух

Стр. 6
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СнимкаБТа

Комплексът “Тракийски гробници” в археологическия резерват “Сборяново” 
край исперихското село Свещари откри новия туристически сезон за 2023 г. 
Известната Тракийска царска гробница отвори за посетители

Докато изграждането на детска 
болница в София буксува, Пловдив 
и Бургас са напът да имат специали-
зирани педиатрични болнични заве-
дения. 

Министерският съвет прие ре-
шение за одобрение създаването на 
“Многопрофилна болница за актив-
но лечение на детски болести “Св. 
Анастасия” еООД в Бургас. триго-
дишният бизнес план предвижда ле-
чебното заведение да разполага със 
133 болнични легла. Има и станови-
ще от НЗОк, според което новите 
дейности ще бъдат предвидени във 
финансовите планове на касата от 
2027 г.

три са получените оферти по 
обявената в края на януари общест-
вена поръчка за проектиране и стро-
ителство на болницата. Работата по 
проекта започна преди повече от две 

години, а той предвижда сградата да 
бъде на 8 етажа, в които ще са раз-
положени няколко основни сектора 
- амбулаторно отделение за консул-
тации и диагностика, спешно отде-
ление, стационарен блок. 

Пловдив също ще има нова дет-
ска болница след три години. вчера 
бе направена първа копка на сграда-
та, в която ще бъдат вложени 42 млн. 
лева държавни средства. Отделно 
към уМБАЛ “Свети Георги” на бул. 
“Пещерско шосе” ще бъде изграден 
паркинг с хеликоптерна площадка за 
25 млн. лева. Изпълнител на проекта 
е фирмата “Заводски строежи”.

За детската болница в София за-
сега се знае, че ще бъде на бивш об-
щински терен от 17 859 кв. метра в 
кв. “Горна баня”. Преди да започне 
строежът, трябва да се промени ус-
тройственият план на имота. 

кметът на троян 
Донка Михайлова връчи 
осем комплекта пред-
пазни облекла и лични 
предпазни средства на 
мъжете от Доброволно-
то формирование към 
общината, съобщиха от 
пресцентъра на адми-
нистрацията. Дарени са 
защитни костюми, свет-
лоотразителни елеци, 
ботуши и др. 

в кабинета на кмета 
бяха демонстрирани два-
та вида защитно облекло 
- лятно и зимно, отгова-
рящи на действащите ев-

ропейски стандарти.
Донка Михайлова 

поздрави троянските 
доброволци и подчерта 
необходимостта от тях 
и важната им роля, като 
изрази убеждението си, 
че те ще бъдат истински 
помощници в трудни 
ситуации при защита на 
населението.

От общината съоб-
щиха, че е започнала 
процедура по набиране 
на още доброволци за 
формированието, тъй 
като от 20 щатни бройки 
са заети 13.

Служебното правителство ще 
възложи на Държавния авиационен 
оператор - бившия "Авиоотряд 28", 
изпълнението на полетите за спеш-
на медицинска помощ по въздух. Ще 
бъде закрита специално създадената 
за целта фирма "България Хели Мед 
Сървиз" еАД, която трябваше да бъде 
лицензирана като авиационен опера-
тор на спешната медицинска помощ по 
въздух (HEMS).

Според служебното правителство 

Държавният авиационен оператор има 
техническия и човешки потенциал да 
гарантира безопасността и сигурнос-
тта на изпълняваните полети, докато 
работата на "Хели Мед" в последните 
месеци не давала оптимистична перс-
пектива за реализацията на проекта. 

Първият хеликоптер за оказване 
на спешна медицинска помощ ще се 
достави до 15 декември, а останалите 
пет - до 2025 г., съобщи министърът 
на здравеопазването Асен Меджидиев 

след заседание на Министерския съвет. 
Ден по-рано е завършила процедурата 
за пряко договаряне с решение за ку-
пуване на шест хеликоптера по Плана 
за възстановяване и устойчивост и то е 
подписано от фирмата "Леонардо" и от 
Министерството на здравеопазването. 

Преди получаването на първия 
хеликоптер ще бъдат обучени меди-
цинските екипи и пилотите, ще бъдат 
подготвени хангарите и площадките 
в лечебните заведения, където ще ка-

цат хеликоптерите. координационен 
център ще управлява полетите и ще 
синхронизира наземната и въздушната 
спешна помощ. вероятно до 10 дни ще 
започне обучението на екипите.

Последната медицинска спешна ак-
ция по въздух бе във вторник, когато 
шестгодишното дете бе транспортира-
но със "Спартан" от Бургас в София. 
то е в критично състояние с остра ви-
русна инфекция от грип А и преболе-
дувало скарлатина.

Доброволците 
в Троян получиха нови 
предпазни облекла

  �
Деси ВЕЛЕВА

Директорът на скандал-
ната общинска фирма в сто-
лицата "Софекострой" Цве-
томир Жеков е поискал да 

бъде освободен. това става 
ясно от доклад, който тряб-
ва да бъде гласуван днес от 
Столичния общински съвет. 
вчера комисията по иконо-
мика не го разгледа, за да 
бъдат нанесени допълнения, 
и остави заседанието си за 

днес, преди сесията на СОС. 
От доклада става ясно, че 
постът на Жеков ще бъде 
зает от настоящия член на 
Съвета на директорите на 
общинското дружество "Па-
зари Запад" Стойчо томов до 
провеждането на конкурс. 

Жеков бе районен кмет 
на "Изгрев", но на послед-
ните местни избори загуби. 
След това бе назначен от 
ГеРБ за директор на "чисто-
та Искър". По-късно друже-
ството бе преименувано на 
"Софекострой" и започна да 

получава редовно поръчки 
без конкурс от Столичната 
община. Общинската фирма 
се прочу и покрай скандал-
ния факт, че е източвана, 
тъй като преотстъпва голя-
ма част от дейността си на 
външни изпълнители.

„Авиоотряд 28“ поема
спешната помощ по въздух
Първиятмедицинскихеликоптерщеседоставидо15декември

Шефът на скандална общинска фирма в София подава оставка

Строят детски болници 
в Бургас и Пловдив
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Областният съвет на бСП в ямбол 
подреди листата си кандидатите за на-

родни представители за предстоящи-

те парламентарни избори на 2 април. 
Зам.-председателят на бСП ямбол 
божидара божилова е първа след во-

дача. тя е на 52 години и по професия 
е оперна певица. 

Следва я общинският съветник от 
община тунджа галин Пантелеев. той 
е на 38 години, земеделски произво-

дител, два мандата е бил кмет на ге-

нерал инзово.
четвърти в листата е красимир 

кръстев, който е общински съветник 
и председател на българо-руското 
дружество, експерт в социалната по-

литика. той е представителят на об-

щина елхово и е на 47 години. 
След него се нарежда 32-годиш-

ният Драгоя Драгоев, животновъд от 
Стралджа и танцьор в ансамбъл "тун-

джа".
коалиционният партньор от Пк 

"екогласност" участва в листата с 
александър василев, на 24 години, 
архитект. 

Седми е доцент Милен Димов, 
преподавате от факулета "техника и 
технологии" при тракийски универ-

ситет, 47-годишен. 
След номинациите на 5-те общин-

ски конференции, Областният съвет 
взе решение да предложи за водач на 
листата досегашния народен предста-

вител кристиан вигенин. 
и социалистите от София подреди-

ха листите за народни представители 
в 23, 24 и 25 Мир в столицата.

Целта ни е да работим за достойно 
представяне на изборите на 2 април, 
заяви лидерът на столичните социали-

сти иван таков по време на седмото 
заседание на градската конференция. 
той призова всеки един от делегатите 
да работи активно, за да може "град-

ската организация да проведе пред-

стоящата предизборна кампания като 
истинска партия".

Справедливост, равенство и соли-

дарност са основата на ценностната 
система на бСП, подчерта таков. 

Националният съвет на бСП ще ут-

върди водачите и листите.

българия има нужда от 
редовно правителство и 
работещ парламент, заяви 
лидерът на бСП корнелия 
Нинова на среща с  посла-

ниците на страните-членки 
на еС. Заедно с нея в раз-

говоря участвха зам.-пред-

седателите на левицата 
кристиан вигенин и атанас 
Зафиров. Срещата се състоя 
по покана на катарина ранг-

нит, посланик на Швеция 

- страната, която председа-

телства Съвета на еС. 
корнелия Нинова пред-

стави позициите на бСП 
относно политическата си-

туация в страната и перс-

пективите за формиране 
на редовно правителство. 
тя информира диплома-

тите за позициите на бСП 
по широк кръг въпроси от 
вътрешната и външната 
политика, като основно 

внимание беше обърнато 
на предстоящите избори и 
перспективите за възста-

новяване на политическа-

та стабилност в българия. 
Сред засегнатите въпроси 
бяха състоянието на бъл-

гарската икономика, съдеб-

ната реформа, подготовка-

та за присъединяване към 
еврозоната и към Шенген, 
както и социалните въпро-

си, приоритетни за бСП.

"Предварителни съмнения в честността на вота не може да има. При 
това решение на Цик опасността не е толкова осезаема", заяви препо-

давателят по конституционно право проф. Пламен киров в тв интервю. 
Повод за думите му е решението на Цик, според което резултатите от 
машинния вот и хартиената бюлетина да се вписват заедно.

"има електронни устройства, които записват от машината какъв е 
вотът на избирателите в рамките на изборния ден Ц т.нар. флашки. На 
тях трябва да съответства машинният вот, който се отчита по бюлети-

ните, генерирани от самите машини", обясни проф. киров. той изтък-

на, че смесването и отчитането заедно на хартиения и машинния вот не 
е повод за страх, че има манипулация.

Общият размер на финансирането 
на предизборната кампания на пар-

тиите, коалициите и инициативните 
комитети в изборите за народни пред-

ставители не може да надхвърля 3 000 
000 лв. за партия и коалиция и 200 000 
лв. за инициативен комитет, реши Цен-

тралната избирателна комисия (Цик).
Забранява се получаването на ано-

нимни дарения под каквато и да е 
форма от партии, коалиции или ини-

циативни комитети във връзка с пре-

дизборната им кампания. агитацията 

се финансира със собствени средства 
на формациите, както и със средства, 
дарени от физически лица. Държавата 
предоставя средства за медийни паке-

ти на участниците в изборите по реда 
на изборния кодекс и на отделно ре-

шение на Цик.
всяка партия и инициативен ко-

митет определя лице или лица, които 
да отговарят за приходите, разходите 
и счетоводната им отчетност. всяка 
коалиция определя една от партиите, 
която участва в нея, и лице или лица, 

които да отговарят за приходите, раз-

ходите и счетоводната отчетност на 
коалицията.

Цик предоставя в 5-дневен срок от 
регистрацията на формациите на Смет-

ната палата данните за банковата им 
сметка, предназначена за обслужване-

то на предизборната им кампания.
Забранява се безплатното използ-

ване на публичен административен 
ресурс за агитация -бюджетни сред-

ства, помещения, автомобили, само-

лети, оборудване и други движими и 

недвижими вещи, които са държавна 
или общинска собственост.

финансирането на приходите и 
разходите, свързани с предизборната 
кампания на стойност над 1000 лв., се 
извършва по банков път. когато раз-

мерът на дарените или предоставени 
средства е над тази сума, Сметната 
палата извършва проверка за съот-

ветствие между размера на дарените 
или предоставени за предизборната 
кампания средства и размера на до-

ходите на лицето. 

Истоличнитесоциалистиноминирахакандидатитесизадепутати

НИНовапредевропейскИтепослаНИцИ: проф.пламеНкИров:

България има нужда от редовно 
правителство и работещ парламент

Предварителни съмнения 
в честността на вота  
не може да има

Партиите могат да похарчат до 3 млн. лв. за агитация

Силна листа нареди БСП
за изборите в Ямбол
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СнимкаБТа

Специализирана полицейска операция срещу битовата престъпност се проведе в Разград. 
Изградени бяха контролно-пропускателни пунктове, на които се извършваха проверки на преминаващи 
превозни средства за нелегални мигранти и нарушения на Закона за движение по пътищата

Световният еврейски 
конгрес осъди предвиде-
ния за 25 февруари не-
онацистки Луковмарш в 
София. конгресът призо-
вава властите да забранят 
събитието, както напра-
виха през 2021 г. тогава 
кметът на София Йордан-
ка фандъкова и бившият 
премиер Бойко Борисов, 
заедно с местните органи 
на реда, заеха категорич-
на позиция срещу тази 
яростна проява на нето-
лерантност, като отказаха 
да допуснат шествието. 
Световният еврейски кон-
грес се присъединява към 
своя член - Организация 
на евреите в България 
- "Шалом", за да се про-
тивопостави на това въз-

хваляване на омразата, 
което е в противоречие с 
най-добрите традиции на 
България и няма място в 
съвременна европа.

ДуМА припомня, че 
Изпълнителното бюро на 
БСП също прие деклара-
ция против провеждането 
на Луковмарш в София. 
Социалистите определи-
ха инициативата като не-
онацистко шествие, което 
всяка година под една или 
друга форма е толерирано 
от Столичната община. 
Според тях провеждането 
на Луковмарш е не прос-
то изблик на фашизъм и 
антисемитизъм, а продукт 
на десетилетия пренапис-
ване на историята и изо-
пачаване на истината. 

Жена от Сандански, която още не 
е разбрала, че полицията не иска пари 
от граждани за съдействие, даде 14 
хил. лева на телефонни измамници.

Около 11,30 ч. във вторник в Ра-
йонното управление на МвР е полу-
чено съобщение, че чрез телефонно 
обаждане жителка на Сандански е 
въведена в заблуждение от предста-
вило се за полицейски служител не-

познато за нея лице. 
От жената е поискано да съдейства 

за залавяне на телефонни измамници, 
като за целта трябвало да предаде па-
рична сума. На потърпевшата е нане-
сена щета на приблизителна стойност 
около 14 000 лева. За случая е уведо-
мена компетентната прокуратура и е 
образувано досъдебно производство. 
Работата по случая продължава.

каналджийството у нас процъфтявало за-
ради закриването на Спецпрокуратурата, ста-
на ясно от думите на говорителя на прокурату-
рата Сийка Милева. тя отчете, че от 2019-а до 
края на 2022 г. имало увеличение на делата за 
каналджийство и тревожна тенденция за уве-
личение на организираната престъпност. При-
чината за това били действията на предишни 
парламенти и кабинети, които са решили да се 
закрие Специализираната прокуратура, смята 
Милева. едва 51 досъдебни производства има 
за организирана престъпност. Осъдените лица 

през 2020 г. са 131, а през 2022 г. - едва 62.
Милева съобщи още, че задържаният в 

Гърция заради смъртта на 18 нелегални ми-
гранти в изоставен камион край Локорско 
бивш граничен полицай валентин Христов е 
заявил съгласие да бъде предаден на българ-
ските съдебни власти. От прокуратурата са 
изпратили превод на гръцки език на европей-
ската заповед за арест и очакват той да бъде 
доведен пред българския съд. До окончател-
ното произнасяне на съда той ще бъде под 
арест в Гърция.

кметът на столичния район 
"красно село" Росина Станисла-
вова ще трябва да напусне поста 
си, който ще бъде зает временно 
от неин заместник. това се на-
лага след решението на върхов-
ния административен съд, който 
осъди окончателно кметицата за 
конфликт на интереси. вАС ос-
тави в сила решение на Админи-
стративния съд в София, който 
отхвърли жалбата на Станисла-
вова срещу постановлението за 
конфликта на интереси на Ан-
тикорупционната комисия. Сто-
личният общински съвет, на база 

на решението на Избирателната 
комисия, трябва да избере един 
от заместник-кметовете, който 
да довърши мандата, посочиха 
от общината. Оттам предлагат 
"Демократична България" да 
предложи кой заместник на Ста-
ниславова да стане временно 
изпълняващ длъжността кмет на 
района, тъй като тя бе издигната 
от партията. 

Според решението като 
районен кмет Станиславова е 
сключила договор с дъщеря си, 
която по време на ограничения-
та около коронавируса за крат-

ко е назначена да разнася храна 
на болни и възрастни на терито-
рията на "красно село". По дру-
го производство кПкОНПИ 
глоби Станиславова с 15 000 
лв., защото като ръководител 
на европейски проект е платила 
сама на себе си над 9800 лв. по 
същата програма "Патронажна 
грижа за възрастни хора и лица 
с увреждания". Съдебният спор 
по този казус още не е приклю-
чил. Станиславова отказа да 
върне средствата, а в отговор 
издигналата я за кмет коалиция 
"Демократична България" сва-

ли доверието си от нея и дари 
същата сума. 

След огласяването на съдеб-
ното решение от район "красно 
село" свикаха пресконференция, 
на която Станиславова потвър-
ди, че е назначила дъщеря си 
като разносвач на храна по евро-
програмата, за което й е платено 
284 лв. тя коментира, че това се 
е случило в период, в който в 
страната е бил наложен локда-
ун и хората са предпочитали да 
си стоят вкъщи. Станиславова 
каза още, че би било редно да 
бъде поздравена, че е изпратила 

дъщеря си на първа линия в бор-
бата с кОвИД-19. От "красно 
село" заявиха, че кПкОНПИ и 
вАС са изпълнили политическа 
поръчка за нейната дискредита-
ция и че законът за работата на 
Антикорупционната комисия е 
приложен "като бухалка" и из-
бирателно срещу районния кмет. 
От адмистрацията на района об-
виниха член на кПкОНПИ в из-
вършване на закононарушения 
при придобиване на недвижим 
имот, а за друг член на комисия-
та обявиха, че няма нужното об-
разование да заема позицията.

Достойно заплащане на общинските 
служители, индексация на договорите до 
50%, отделяне на местната власт от биз-
неса при компенсиране заради ръста на 
цените на енергоносители и инфлация, 
поискаха кметовете от служебното пра-
вителство по време на годишната среща 
на Националното сдружение на общини-
те в България. 

кметовете се оплакаха, че повече 
от година само се говори за индекса-

ция на договорите за строителство, из-
пълнявани от европейските фондове, 
но на практика не се случва нищо. те 
дадоха пример с Държавен фонд "Зе-
меделие", където  положението било 
катастрофално. 

кметовете поставиха въпроса и с 
изплащането на остатъка от 50% по ин-
фраструктурните проекти за общините, 
които бяха одобрени от първия служе-
бен кабинет на Гълъб Донев. в края на 

септември 2022 г. бяха отпуснати около 
430 млн. лв. за инфраструктурни про-
екти на общините. До края на м.г. бяха 
преведени половината от парите. част 
от общините вече са започнали изпъл-
нението на проектите и са похарчили 
изплатените средства. те настояват да 
получат и другата половина сега, а не в 
края на годината, за да завършат ремон-
тите на пътища и водопроводи. Преми-
ерът Гълъб Донев се оправда, като обяс-

ни, че това няма как да стане, защото 
нямало приет Бюджет за 2023 г.

кметовете призоваха общините да 
бъдат отделени от бизнес сектора, защо-
то те не са фирми, а предоставят различ-
ни услуги на населението - здравни, со-
циални, образователни. По тази причина 
не е редно помощта за енергоносителите 
за общините да е еднаква с тези на бизне-
са, още повече, че някои бизнеси отчитат 
свръхпечалби, коментираха те.

Отстраняват кмета 
на район „Красно село"
ВаСпотвърдиприсъдазаконфликтнаинтересинаРосинаСтаниславова

Общините искат до 50% индексация на европроектите 

И Световният 
еврейски конгрес 
осъди Луковмарш

Жена даде 14 хил. лева 
на телефонни измамници 
в Сандански

Каналджиите се развихрили заради 
липсата на Спецпрокуратура
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около две трети от 
фирмите в България 
казват, че политическа-
та криза през миналата 
година им е навредила. 
Спиралата от нови из-
бори, която започна още 
през пролетта на 2021 г. 
и продължава до днес, 
лишава бизнеса у нас от 
така нужната предсказу-
емост за инвестиции и 
развитие.

Според 63,5% от 
компаниите случващото 
се в политически план 
през изминалата 2022 г. 
- нападки между поли-
тиците, непрестанната 
предизборна кампания 

и промените “от днес за 
утре” - са оказали “по-
скоро негативно и силно 
негативно” влияние вър-
ху дейността им. това 
сочи годишната анкета 
на изпълнителната аген-
ция за насърчаване на 
малки и средни предпри-
ятия.

около 35% заявя-
ват, че политическата 
вихрушка не е оказала 
въздействие на бизнеса. 
Пренебрежимо малка 
част виждат позитиви за 
своя бизнес от пореди-
цата от парламентарни 
избори в търсене на ста-
билно управление.

Сред другите сери-
озни проблеми за бизне-
са в България е войната 
в украйна, която се е 
отразила негативно на 
малко над половината 
от българските фирми. 
Причините основно са 
свързани с нарушените 
вериги на доставка и за-
губи на пазари.

над 80% от компа-
ниите посочват, че са 
засегнати от високата 
инфлация заради пос-
къпването на енергията, 
суровините и матери-
алите, които използват, 
и заради намалената 
платежоспособност на 

техните клиенти.
все още близо поло-

вината от анкетираните 
продължават да сочат 
ефекта от пандемията 
като “значително пре-
пятствие” в своето разви-
тие. около 40% описват 
вируса и последиците от 
него като “умерено пре-
пятствие”. Проблемите 
им имат различни изме-
рения - от нарушени ве-
риги на доставка, загуба 
на пазарни позиции до 
загуба на квалифицира-
на работна ръка. едва 

малко над 10% споделят, 
че пандемията е имала 
по-скоро слабо въздейст-
вие върху дейността им, 
като това са предимно 
малки предприятия.

като цяло около 37% 
от компаниите все пак 
регистрират ръст на ре-
ализираните обороти 
през изминалата година. 
Приблизително същият 
дял от компаниите каз-
ват, че нямат промяна 
в оборотите, а остана-
лата една трета отчитат 
намаление. над 20% от 

фирмите в България са 
подобрили позицията си 
на вътрешния и на външ-
ния пазар.

въпреки сравнител-
но добрите показатели 
относно пазарните по-
зиции на предприятията, 
при приблизително 40% 
от фирмите това е съпът-
ствано с влошаване на 
финансовите резултати. 
Повечето компании - 
над 60%, изразяват оп-
тимистични очаквания 
за развитие на бизнеса 
им в България.

Производството на елек-
троенергия в България се е по-
нижило с 11,14% за посочения 
период. от 1 януари до 19 фев-
руари е отчетено производство 
на електроенергия в обем на 7 
343 602 мегаватчаса, докато за 
аналогичния период на 2022 г. 
то е било 8 264 154 мегаватча-
са, сочат данни на електрое-
нергийния системен оператор.

от началото на годината 
до 19 февруари потреблението 
на електроенергия в страната е 
намаляло с 1,49%. За този пе-
риод са изразходени 6 326 670 

мегаватчаса, а за същия период 
на миналата година 6 422 184 
мегаватчаса, показва още ста-
тистиката на еСо.

участието на базовите цен-
трали от началото на годината 
до 19 февруари спрямо този пе-
риод на 2022 г. също намалява 
- с 10,80 на сто. от базови цен-
трали от 1 януари до 19 февру-
ари т.г. са произведени 6 370 
725 мегаватчаса електроенер-
гия, докато за същия период 
на изминалата година електри-
ческата енергия от тях е била  
7 142 427 мегаватчаса.

участието на възобно-
вяеми енергийни източници 
(веи) в преносната мрежа се 
е увеличило с 13,56% за пе-
риода 1 януари - 19 февруари 
2023 г. спрямо същия период 
на 2022 г. участието на веи в 
разпределителната мрежа оба-
че е намаляло с 2,78 на сто в 
сравнявания период.

отчита се спад на електрое-
нергията, произведена от веЦ 
- 27,99% за периода 1 януари 
- 19 февруари 2023 г. спрямо 1 
януари - 19 февруари 2022 г., 
сочи още справката на еСо.

“топлофикация София” пусна допълнителен 
пакет електронни услуги, достъпни за всеки або-
нат с регистрация в профила “моят портал” на 
www.toplo.bg, съобщиха от дружеството. в пакета 
са включени 17 от най-честите поводи за посеще-
ние на клиентските центрове - промяна на равни 
месечни вноски, заявление за възстановяване на 
сума от изравнителна сметка, справка за дължими 
суми, справка за извършени плащания и др.

индивидуалната платформа “моят портал” 
е свободна за достъп от всички клиенти на дру-
жеството след регистрация с актуален имейл 

адрес. До момента тя предоставяше на абонати-
те възможност да получават съобщения за пла-
нови ремонти и аварии, известия за просрочена 
фактура, справка за издадените фактури през 
последните 36 месеца и др.  

новият пакет електронни услуги е разработен 
със сигурен процес по идентификация на потреби-
теля. модулът дава възможност потребителят да 
заяви и проследи статуса на исканата услуга, да за-
плати онлайн дължимите такси, както и да получи 
междувременна обратна връзка по своето заявле-
ние, съобщават от “топлофикация София”.

работодателските организа-
ции са се договорили на среща с 
министъра на енергетиката росен 
Христов да се създаде работна 
група, която да обсъди продължа-
ването на програмата за компен-
сации за електроенергия. общо-
то мнение е, че с компенсациите 
се е постигнало стабилизиране на 
индустрията, което е довело до 

запазване на заетостта, увелича-
ване на конкурентоспособността 
на българските фирми, за което 
свидетелстват значително увели-
чените износ, работни заплати и 
приходи в бюджета. работната 
група ще подготви по-ефекти-
вен механизъм за прилагане на 
програмата за компенсации, така 
че да има пряк ефект върху на-

маляване на инфлацията, пости-
гане на енергийна ефективност 
и увеличение на дела на веи за 
собствено потребление. Пред-
ставителите на работодателските 
организации отново са подчерта-
ли, че компенсациите не са “по-
мощи”, а връщане на надвзетото 
от предприятията в резултат от 
изкривения пазар.

Инфлацията е 
ударила 80% 
от фирмите
Дветретиотбългарскитекомпаниизаявяват,
честрадатотполитическатакриза

„Български пощи” 
предупреждават  
за фалшиви съобщения 

През този месец са се уве-
личили фалшивите съобщения 
от името на “Български пощи”, 
предупреждават от държавно-
то дружество. оттам напом-
нят, че се разпращат фалши-
ви електронни съобщения и 
SMS-и от името и/или с логото 
на дружеството, понякога под 
формата на анкети или игри, в 
които се обявява, че получате-
лят ще получи “награда” мо-
билен телефон, като за целта 
трябва да потвърди участие, 
предоставяйки лични данни 
(електронен адрес, данни от 
дебитна или кредитна карти и 
др.) и да заплати такса.

във фалшивите съобщения 
пише, че клиентът има прат-
ка, като понякога се посочва 
произволен номер и искане да 
се заплати определена сума 
за нейното получаване, осво-
бождаване от митница, кори-
гиране на адрес, пренасочване 
на пратка поради отсъстващ 
получател и др. във всички 
фалшиви имейли се изисква 
получателят да предостави 
данни от банкова карта или 
копие на документ за самолич-
ност, снимка и др. Съобщени-

ята се изпращат на английски 
или български език. в някои 
от случаите като подател на 
имейлите и SMS-ите се копира 
името на “Български пощи” и 
електронния информационен 
адрес на дружеството info@
bgpost.bg, който е предназ-
начен само за получаване на 
имейли. “Български пощи” 
не изпраща имейли от адрес 
info@bgpost.bg.

компанията не изпраща 
тези съобщения, не провежда 
анкети, лотарии с недоставе-
ни стоки или игри, не раздава 
награди, не изисква по имейл 
или SMS заплащане on-line на 
такси за доставка или осво-
бождаване от митница и при 
никакви поводи не изисква 
лични данни от дебитна или 
кредитна карта за доставката.

Дължими суми към “Бъл-
гарски пощи” и държавни 
вземания се заплащат в съ-
ответната пощенска станция 
при доставката на пратката. 
Документ за самоличност се 
предоставя на място в пощен-
ските станции при извършва-
не на услугите, уточняват от 
дружеството.

„Топлофикация София” пусна  
нови електронни услуги

Производството на ток се сви с 11 на сто

Бизнесът пак иска продължаване  
на компенсациите
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изненадващо ден след като 
държавната “ел Би Булгарикум” 
намали цените на произвежда-
ните от нея млечни продукти, 
наскоро назначеният с конкурс 
изпълнителен директор на ком-
панията николай маринов бе ос-
вободен от длъжност. фирмата е 
под шапката на министреството 
на икономиката и индустрия-
та. тя е единствената държавна 
фирма за производство на мляко 
и млечни продукти, която дър-
жи щамовете за производство 
на закваските с лактобацилус 
булгарикус и през годините се е 
наложила като еталон за качест-
во на млечните продукти.

маринов обяви, че не са му 
известни мотивите, но предпо-
лага, че причината са засегнати 
интереси след прекратени “по-
рочни практики” в дружеството. 
той твърди, че му е оказван на-
тиск от страна на Дкк и от ми-
нистъра на икономиката никола 
Стоянов държавната фирма да 
работи с определени доставчици 
на сурово мляко със “съмнител-
но” качество и завишена цена.

Заедно с маринов е освобо-
ден и председателят на Съвета 
на директорите в компанията 
невена Петрова. “Бяхме осво-
бодени без всякакви мотиви. из-
пълнителният директор на Дкк 
ми съобщи, че съм освободен от 
длъжността си и трябва незабав-
но да напусна офиса, иначе ще 
извика полиция”, каза той. 

“мафията победи държавата. 
Бях освободен без никаква при-
чина. Явно сме засегнали много 
интереси, включително лични 
такива на министъра. Послед-
ният месец имаше ожесточен 
натиск от венцислав Димитров 
(шефът на Дкк) със санкцията 

на министъра върху нашата ра-
бота”, каза още маринов. той 
добави, че шефът на Дкк е каз-
вал, че ръководството на “ел Бу 
Булгарикум” не слушало и спо-
ред маринов това е причината 
той да бъде освободен. 

“Защо не слушаме? Явно 
накърняваме интересите на тър-
говските вериги. Дадено ми е да 
разбера от въпросните госпо-
да, споменати от мен, че ако не 
прокарваме различни интереси в 
дружеството с различни достав-
чици, включително и със спорно 
качество на млякото, може да 
имаме проблеми”, уточни той.

точно обратното обясни 
вчера сутрин пред бтв изпъл-
нителният директор на Дкк 
венцислав Димитров, подписал 
заповедта за отстраняването на 
маринов. Според Димитров 
именно николай маринов мно-

го скоро след назначението си 
заедно с новосформирания борд 
на директорите на предприяти-
ето сменят дългогодишен дос-
тавчик с опит и сертификати за 
суровината и сключват договор 
с новорегистрирана фирма. Ди-
митров обясни, че качеството на 
доставяното от новия доставчик 
мляко е съмнително и работни-
ци от млекопреработвателната 
фабрика във видин сигнализи-
рали, че част от продукцията е 
“дефектирала”.

“в момента на склад в завода 
във видин има 60 тона кашкавал 
и това е непродаваема стока дори 
и с 30% намаление на цената. тя 
не става дори за подаряване”, 
смята Димитров. той пресмет-
на, че оборотът на продажбите 
на кашкавал са 5 тона месечно 
и при 8 месеца срок на годност, 
няма как 60 тона да бъдат реали-

зирани. Шефът на Дкк се опла-
ка, че маринов не предоставял 
отчети и бавел подаването на ис-
кана информация. фирмата има-
ла задължение да се отчита пред 
Дкк на всеки три месеца. 

“възхитен съм от въображе-
нието и лъжите на хора, овласте-
ни да управляват държавни ре-
сурси” - така коментира на свой 
ред пред Бнр николай маринов. 
той отхвърли всички обвинения 
към него. и обясни, че сред ци-
тираните 60 т кашкавал има пар-
тиди, които трябва да зреят 60 
дни. Според него няма проблем 
тези количества да бъдат поети 
от пазара, а наред с това вече 
имало запитване за доставка на 
20 т за Гърция и Германия. ос-
вен това има и 50 т сирене, което 
също няма да проблем да бъде 
продадено. маринов посочи, 
че откакто е назначен на поста, 

оборотите на държавното дру-
жество са се увеличили с 300 
хил. лв. месечно.

“абсолютна лъжа е, че в 
предприятието се доставя по-
скъпа и със съмнително качест-
во суровина”, каза той. Суро-
вото мляко непрекъснато било 
контролирано от лабораторията 
на компанията и имало по-добри 
показатели на масленост и про-
теини от предишния доставчик. 
освен това изкупната цена в мо-
мента била 1,15-1,20 лв. за литър 
при 1,50 лв. преди два месеца.

Закупуването на нови мо-
торни превозни средства, в ко-
ето го обвиняват, било част от 
бизнеспрограмата на “ел Би 
Булгарикум”, одобрена от Дкк 
още преди назначението на ма-
ринов, за което е бил определен 
бюджет от 850 000 лв. Става въ-
прос за цистерна за мляко и два 
хладилни камиона. “Проучихме 
с конкурс 4-5 доставчика и ус-
пяхме да икономисаме 150 000 
лв., с които поръчахме допълни-
телно 2 автомобила за нуждите 
на компанията. те все още не са 
доставени”, обясни маринов.

освободеният шеф на дър-
жавната млекопреработвателна 
фирма обяви, че ще подаде иск за 
спиране на вписването на новия 
директор в търговския регистър 
и ще търси правата си в съда. 
николай маринов бе назначен 
за изпълнителен директор на “ел 
Би Булгарикум” след спечелен 
конкурс в началото на декември 
2022 г. от Дкк обявиха, че нови-
ят изпълнителен директор на “ел 
Би Булгарикум” е владимир ру-
сев. той е бивш депутат от итн 
в 45-ия и 46-ия парламент.

Коментар на стр. 9

Шефът на „Ел Би Булгарикум” 
аут след свалянето на цените
БившдепутатотИТНпоемадържавнатамлечнакомпания

През миналата година бъл-
гарските емигранти са трансфе-
рирали у нас общо 1,218 млрд. 
евро, което представлява увели-
чение от 4,3% на годишна база. 

За сравнение, през предходната 
2021 година, когато пандемията 
беше в разгара си,  сумата на па-
ричните преводи на емигранти 
към страната ни възлизаше на 
1,16 млрд. евро или с 51,1 млн. 
евро по-малко спрямо настоящ-
ия резултат. По-голямата част 
от паричните преводи са дошли 
към страната ни основно от 4 

държави.общо 715,1 млн. евро 
са изпратили у нас българите, 
живеещи и работещи в Герма-
ния, СаЩ, испания и велико-
британия. това представлява 
59% от общата сума на парич-
ните трансфери от чужбина 
през миналата 2022 г.

най-много средства са из-
пратили сънародниците ни, 

живеещи в Германия. Сумата 
достига 246,6 млн. евро през 
миналата година, като предста-
влява дял от малко над 20% от 
общия размер на емигрантските 
трансфери. втората позиция се 
заема от българите, емигрирали 
в СаЩ с изпратени средства за 
225 млн. евро през 2022 г. или 
дял от 18,4% от общата сума. на 

трета позиция са сънародници-
те в испания с парични транс-
фери в размер на 126,1 млн. 
евро (дял от 10,3% от общата 
сума), следвани от българите 
във великобритания, които са 
изпратили 117,4 млн. евро или 
9,6% от общата сума. новост в 
статистиката на БнБ е, че 24,5 
млн. евро идват от Юар, което 
е повече в сравнение с трансфе-
рите от канада, откъдето у нас 
са постъпили 20,4 млн. евро.

Емигрантските пари започнаха да растат

230 000 евро стигна цената на апартамент с две 
спални от средно висок и висок клас в София. За 
тристаен цените варират от 240 000 евро до 300 
000 евро, а къща в затворен комплекс се продава от 
320 000 евро до 450 000 евро. малко по-скъпо се 
предлагат самостоятелните къщи от висок клас Ц 
над 486 000 евро това показва доклад на компани-
ята “колиърс”. При наемите средният за двустаен 
апартамент е от 1000 до 1300 евро, а за тристаен 
от 1400 до 1700 евро. За цяла къща наемите са над 
2150 евро, показват данни на компанията.

През втората половина на 2022 г. “колиърс” 
регистрира ръст от 8% в предлагането на средно 
висок и висок клас жилища, като броят им дости-
га 14,320. в активен строеж са почти 4,000, което 
е увеличение с 5% спрямо първите шест месеца. 
въпреки нарастването на общия обем, продължа-
ва тенденцията на дефицит на жилища в сегмента, 
които да отговарят на повишените критерии на ку-

пувачите. През изминалата година фокусът им се 
измести към по-големи имоти. най-продавани са 
апартаменти с 3 спални (71%), следвани от апарта-
менти с 2 спални и къщи.

въпреки засиленият интерес от чуждестран-
ни граждани, които пребивават за дълъг срок в 
страната, в началото на годината доминантен 
дял сделки (над 80%) са сключени от българ-
ски граждани. Почти 86% от всички трансакции 
са без банково финансиране, въпреки неговата 
достъпност, а разликата между офертната и по-
купната цена продължи да намалява. инфлаци-
ята показва признаци на успокояване, но към 
момента се задържа висока, което стимулира 
покупката на жилище като опит за защита на 
спестяванията. Затова анализаторите очакват 
тази тенденция да се запази поне до средата на 
годината, когато ще има повече яснота за ефекта 
от повишението на лихвите. 

Цената на тристаен в София тръгва от 230 000 евро
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накратко

Препълнен контейнер за смет и боклуци около него изненадват гражданите на мюнхенския площад 
“Мариенплац”. Служителите по чистотата в баварската столица провеждат 
предупредителна стачка с искането за по-високи заплати

снимкибта

ръководителят на коми-

сията по външни работи на 
Цк на кПк ван и пристигна 
в Москва за среща с руския 
президент владимир Путин 
и външния министър Сергей 
Лавров. ключова тема в раз-

говорите стана мирният план 
на кНр за украйна. По-рано 
ван и разкри, че китайски-

те власти, за годишнината 
от началото на руската спе-

цоперация в украйна, ще 
подготвят документ с пози-

цията си за разрешаването 
на кризата. както подчерта 
той, дори в най-трудните си-

туации “е нужно да се даде 
шанс на мира”. високопос-

тавеният дипломат говори 

не само за необходимостта 
от зачитане на принципа на 
териториалната цялост, но и 
на “легитимните интереси на 
сигурността” на русия.

китайските власти са 
готови да си сътрудничат с 
други страни за разрешаване 
на украинската криза с поли-

тически средства и смятат за 
неприемливо конфликтът да 
ескалира. Според изтекли-

те в пресата данни планът 
на Пекин включва призив 
за примирие и спиране на 
доставките на оръжие и за 
двете страни. Документът не 
съдържа изискване русия да 
изтегли войските си от из-

точна украйна, за каквото 

настояват западните страни. 
Задълбочаването на дву-

странните отношения, осо-

бено на фона на засилващия 
се натиск от Запада, беше 
втората основна тема на раз-

говорите в Москва.
Лавров отбеляза, че дву-

странните отношения се раз-

виват стабилно и динамично 
въпреки голямата турбулент-

ност на световната сцена. 
Двете страни са готови да 
демонстрират солидарност, 
готовност да защитават вза-

имно интересите си.
По време на срещата бяха 

обсъдени икономическите 
отношения и скорошно посе-

щение на китайския предсе-

дател Си Дзинпин в Москва. 
По-рано министърът на 

външните работи на украй-

на Дмитрий кулеба показа 
“предпазлив” интерес към 
плана на китай за мирно 
споразумение, но предупре-

ди, че предложението трябва 
да зачита териториалната ця-

лост на страната.
СаЩ предупредиха в 

съобщение, повторено от ге-

нералния секретар на НатО 
Йенс Столтенберг, че китай 
може да се готви да подкре-

пи русия със “смъртоносно” 
оборудване. еС смята, че 
това би било “червена ли-

ния” за него и заплаши Пе-

кин със санкции.

Пекин с план 
за мир в Украйна
Вмосквапристигнависокопоставенкитайскидипломат

Разочаровани туристи слизат 
от гондола във Венеция. Някои от 
каналите са напълно пресъхнали. 
Въпреки това карнавалният туризъм 
привлече около 500 000 човека само 
за месец

в Охрид е задържан жител на Битоля, заподозрян за участие 
в нападението срещу Християн Пендиков, съобщава македон-

ската агенция “Макфакс”, като уточнява, че той е уличен в на-

насяне на тежка телесна повреда. Задържането бе потвърдено от 
Мвр на Северна Македония.

За ареста съобщиха първо от българската фондация “Маке-

дония”, публикувайки и снимка на задържания. “вторият на-

падател на Християн се предаде късно снощи (вторник - б.р.) в 
полицията в Охрид - това е Борче ангелов от Битоля. Очаква го 
арест, ако съдът в Охрид не реши да го освободи, както определи 
за първия нападател илия Спасески. има и трети нападател, не 
знаем кой, както и дали полицията в Охрид го издирва”, написа-

ха във фейсбук от фондация “Македония”.
За нападението срещу Пендиков до момента е образувано 

дело срещу едно лице, задържано за 30 дни. той ще бъде съден в 
Охридския съд, а заседанията ще започнат следващата седмица.

Задържан е втори 
побойник на Пендиков

Боевете в Бахмут вече се водят почти в центъра на 
града, обяви ян Гагин, съветник на Денис Пушилин, ръ-

ководител на ДНр, предадоха руски агенции. “инициа-

тивата вече е в ръцете на нашите бойци, нашите войски 
отдавна са влезли от северната страна на Бахмут. Сега 
те се бият почти в центъра на града”, твърди Гагин. По 
думите му предаването на града от украинските части 
е въпрос на време. “Мисля, че това ще се случи съвсем 
скоро”, предвиди съветникът.

“Защитата на украинците се намира в “трудна фаза”, 
те вече не могат да освежат частите си само с добровол-

ци и в момента умишлено набират резервисти с различ-

ни рангове. това показва, че те са под натиск”, заяви в 
интервю за агенция ДПа германският бригаден генерал 
кристиан фройдинг. По думите му русия се учи от до-

пуснатите по-рано в хода на войната грешки.

В Бахмут боевете
се водят в центъра

Авария остави Плоещ 
без парно и топла вода

Деветият по големина град в 
Румъния Плоещ остана без парно и 
топла вода заради авария. Тя е при-
чинена от повреда на топлопровод, 
съобщи сайтът Зиаре. Засегнати са 
над 130 000 апартамента и общест-
вени институции. Градът се намира 
до регион “Валя Праховей” - най-ва-
жната туристическа зона. 

Медици протестират 
в Северна Македония 

Протест на здравните работ-
ници в Северна Македония, органи-
зиран от Независимия синдикат за 
здравеопазване, фармация и социал-
на защита, ще се проведе днес. При-
чината са неполучени плащания. От 
Фонда за здравно осигуряване съоб-
щиха, че всичко ще бъде изплатено в 
следващите 48 часа. 

Ученик намушка 
смъртоносно 
учителка във Франция

16-годишен ученик е намушкал 
смъртоносно в гърдите учителка 
в гимназия в Сен Жан дьо Луз във 
френския департамент Атланти-
чески Пиренеи. От прокуратурата 
съобщиха за смъртта на 50-годиш-
ната жена. Пристигналият меди-
цински екип само е установил смър-
тта.

Тунис иска спешни мерки 
срещу имиграцията 

Тунизийският президент Каис 
Сайед заяви, че са необходими 
спешни мерки срещу незаконната 
имиграция от Субсахарска Африка. 
Насилието и престъпността са се 
увеличили в страната. Според дър-
жавния глава чужденците застра-
шават арабско-ислямската иден-
тичност.

Трима миротворци на ООН 
загинаха при атентат в 
Мали

Най-малко трима миротворци на 
ООН загинаха, а други петима бяха 
тежко ранени в централно Мали, 
след като конвой на организацията 
попадна на крайпътна бомба. Пред-
полага се, че взривното устройство 
е поставено от въоръжени групи, 
които имат връзки с “Ал Кайда” и 
“Ислямска държава”.

70 войници са убити 
в Буркина Фасо

Джихадисти убиха най-малко 
15 бойци в размирната северна Бур-
кина Фасо. Това се случва само три 
дни след засада, отнела живота на 
други 51 войници. Други все още са в 
неизвестност.
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Части на сомалийските сили за сигурност извършват оглед на къща в столица Могадишу,  
в която се бяха барикадирали екстремисти от джихадистката групировка "Ал-Шабаб". Те убиха  
и раниха няколко обитатели на дома, преди да бъдат неутрализирани от правителствените сили 

съветът за сигурност на 
ООН свика извънредно засе-

дание по искане на русия, пос-

ветено на миналогодишните 
подводни експлозии на газопро-

водите "северен поток" 1 и 2 по 
дъното на Балтийско море. кре-

мъл, подкрепен от косвени до-

казателства и журналистически 
разследвания, обвинява саЩ, 
че са подготвили и извършили 
саботажа на тръбите, пренася-

щи газ от русия към европа.  

"както мнозина от вас си 
спомнят, още миналия сеп-

тември беше ясно кой може 
да стои зад този акт на меж-

дународен тероризъм. За нас 
случилото се е именно това", 
убеден е постоянният предста-

вител на рф в световната ор-

ганизация василий Небензя". 
руският дипломат заяви още, 
че е важно виновните за взри-

вовете да понесат отговорност 
за стореното, за да не се стига 

до ера на хаос в международ-

ните отношения.
той обърна внимание на 

публикуваното преди седмици 
разследване на американския  
журналист сиймор Хърш, че 
именно саЩ са планирали и 
провели операцията по взри-

вяването на инфраструктурния 
обект. той припомни, че мнени-

ето на Хърш е доказало своята 
значимост през годините. 

Допълнително Небензя 

обвини Германия, Дания и 
Швеция, че по време на своето 
разследване на случващото се 
прикриват извършителите. 

китай също настоява раз-

следването да бъде ускорено. 
Постоянният представител 
на Наодната република чжан 
Цзюн е убеден, че ако не се ус-

танови как и защо се е случил 
саботажът, тези, които стоят зад 
него "ще получат погрешен сиг-

нал" и ще се чувстват безнака-

зани. той призова за обективно, 
безпристрастно и професионал-

но разследване. 
съединените щати, които 

отричат да са замесени в инци-

дента, смятат, че свиканото за-

седание е опит за отклоняване 
на вниманието от предстоящата 
извънредна среща на Общото 
събрание на организация, коя-

то ще отбележи една година от 
началото на спецоперацията в 
украйна на 24 февруари. 

ООН обсъди взривяването 
на „Северен поток”
Русияопределясаботажанаобектаза„актнамеждународентероризъм”

Москва ще продължи да спазва количествените ограничения 
на стратегическите нападателни оръжия въпреки преустановя-

ването на действието на договора "Нов старт". По-рано руски-

ят президент владимир Путин заяви, че страната вече няма да 
изпълнява задълженията си по споразумението, което е в осно-

вата на ядрения паритет между великите сили. същевременно 
той уточни, че русия няма да започне първа ядрени изпитания.

Държавната дума единодушно прие Закон за прекратяване 
на участието на рф в Договора за съкращаване на стратегиче-

ските настъпателни оръжия ("Нов старт").
Мвнр на русия заяви, че целта на Москва е да се поддържа 

в достатъчна степен предвидимостта и стабилността в ракетно-
ядрената област. вратите пред вашингтон остават отворени за 
подновяване на договора, стига там да проявят политическа воля 
за обща деескалация на напрегнатите отношения с Москва. 

великобритания, франция, саЩ и НатО вече изразиха 
притеснения от решението на руския президент.

американският прези-

дент Джо Байдън обсъди 
във варшава с лидерите на 
страните от източното кри-

ло на НатО (“Букурещката 
деветка”) укрепването на 
алианса и помощта за ук-

райна. в полската столица 
той подчерта, че подкрепата 
за киев остава безкомпро-

мисна и Западът готви нови 
санкции срещу Москва. 

Байдън изрази увере-

ност, че русия няма да по-

стигне победа в украйна, 
макар и да й предстоят 

“тежки и изпълнени с гор-

чивина дни”. Президентът 
изброи “критичните оръ-

жия”, които Западът доста-

вя на украйна, но не споме-

на изтребители.
По-късно заместник-

председателят на съвета за 
сигурност на рф Дмитрий 
Медведев коментира, че ако 
вашингтон иска поражени-

ето на Москва, светът ще за-

стане на прага на глобален 
конфликт. русия е готова да 
се защитава, включително и 
с ядрено оръжие.

Земетресение от 4,1 степен по рихтер бе регистрирано в 
сряда в Горж, Югозападна румъния. източникът е на дълбо-

чина 15 км. Няма данни за жертви или щети. По данни на 
властите след двете земетресения с магнитуд над 5 в същия 
окръг миналата седмица са регистрирани 810 вторични труса, 
от които 300 с магнитуд 1-1,5, а останалите 240 - с магнитуд 
1,5-2. само на 17 февруари е имало 171 труса.

Земетресение от 4,4 степен удари бреговете на Ливан. 
епицентърът е бил на 53 км западно от 163-хилядния град 
сайда. източникът е бил на дълбочина 10 км.

На същата дълбочина бе регистриран и трус в иран с маг-

нитуд 5,1. епицентърът му бе на 117 км от 352-хилядния град 
Бандар абас. Няма данни за щети или жертви.

в сряда трус от 5,2 бе регистриран и в Непал. все още 
няма данни за жертви и разрушения.

в ес през 2022 г. са били получени около  
966 000 молби за международна закрила, което е с 
50% повече спрямо 2021 г., сочат данни на европей-

ската агенция за убежището. включени са и молби-

те, подадени в Швейцария и Норвегия. Отчита се, че 
това е най-големият брой молби след 2016 г.

Най-много са били кандидатите от сирия, 
афганистан и турция. увеличен е броят на мол-

бите от граждани на венецуела, колумбия, Бан-

гладеш, Грузия, индия, Мароко, тунис, египет 
и Молдова. 

Одобрени са около 40% от подадените заявки. 
Около 147 000 са случаите с предоставен бежански 
статут, а 106 000 са получили закрила. Най-често 
се удовлетворяват молбите на гражданите на си-

рия, Беларус, украйна, еритрея, Йемен и Мали.

американското Министер-

ство на правосъдието се съгласи 
да екстрадира бившия перуански 
президент алехандро толедо във 
връзка с обвинения в корупция, 
повдигнати му от перуанските 
власти, съобщи в туитър перу-

анската главна прокуратура.

“Понастоящем не е уговорен 
срок за екстрадицията, но очак-

ваме, че тя ще бъде извършена 
до осем седмици”, заяви алфре-

до ребаса, ръководител на служ-

бата по екстрадициите.
76-годишният толедо бе 

арестуван в съединените щати 

през 2019 г. твърди се, че дока-

то е бил на власт (2001-2006 г.) е 
взимал подкупи на стойност над 
25 милиона американски долара 
от бразилския строителен кон-

гломерат “Одебрехт” в замяна 
на договори за обществени по-

ръчки.

Москва готова да 
поднови „Нов СТАРТ”

Байдън: Подкрепата 
за Киев остава

Земетресения
в Европа и Азия

САЩ екстрадират бивш перуански президент

Все повече чужденци търсят закрила от ЕС
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тези дни стана ясно, 
че испанска компания се 
кани да инвестира 50 млн. 
евро в строителството на 
завод за производство на 
тръби в България. фир-
мата произвежда тръби 
за водния сектор и пла-
нира да разкрие завод у 
нас, като продукцията 
да бъде реализирана в 
държавите от Балканския 
регион. Стратегическото 
положение на страната е 
било основна причина за 

взимане на решението, а 
инвеститорът вече е за-
купил терен у нас за своя 
проект.

а не беше чак толко-
ва отдавна времето, кога-
то България разполагаше 
с един от най-модерните 
заводи за тръби. той беше 
в ихтиман, но в години-
те на демокрация, той 
беше в буквалния смисъл 
оглозган. Предприятието 
от години е затворено, а 
до края на 80-те години 
бе най-голямото от този 
тип на Балканите. в него 
се произвеждаха тръби за 
газопроводи, за водопро-
води за стотици милиони 
левове. използваха се 
най-съвременните тех-
нологии. Заводът е давал 
препитание на 1500 се-
мейства от общините Бе-
лово и Септември. Сега 
халетата, сградите и огра-
дите са буквално обез-
костени. За броени дни 

стотици тонове метални 
конструкции и кабели 
бяха  нарязани и изнесе-
ни от крадците. Парадок-
салното е, че сигналите 
за разграбването на заво-
да бяха  подавани не от 
новите му собственици-
те, а от бивши работни-
ци в предприятието. Ог-
ромният имот е оставен 
без охрана. Заводът бе 
обявяван за продажба от 
НаП два пъти, напразно. 
Затова се радваме сега и 
на 50 млн. евро. 

Подобни примери 
има безброй. Да вземем 
съдбата и на друга няко-
гашна гордост на индус-
триална България - най-
големият ни стъкларски 
завод край разград. През 
2017 г.след 16-годишна 
съдебна сага, “Диамант” 
аД бе заличен от търгов-
ския регистър. Сега се 
появяват информации, че 
китайци искат да строят 

нов завод на стар терен, 
но засега нищо няма на 
мегдана. За сметка на 
това стъкларското про-
изводство бе пренесено в 
съседия град търговище, 
където турската компа-
ния “Шишеджам” вече 
има два завода.

иначе пораженията за 
България от този тотален 
разгром на икономиката 
са огромни. те не под-
лежат дори на приблизи-
телна количествена оцен-
ка. като вземем предвид 
пораженията върху фи-
зическия, човешкия и ин-
телектуалния капитал и 
пропуснатите в резултат 
на това бъдещи ползи, 
може да се предполага, че 
загубите през изминали-
те вече близо 30 години 
са в порядъка на 300-350 
млрд. щатски долара. От-
рицателните последствия 
са огромни и скоро няма 
да бъдат преодолени.

Служебният кабинет 
изволни де когото можа 
още през август. влязоха 
в министерствата с гото-
ви списъци като Гестапо 
и не се спряха. резулта-
тите днес са пред лицето 
на цяла България. вчера 
избухна поредният ко-
рупционен скандал в слу-
жебния кабинет. този път 
в “ел Би Булгарикум”. 

уволненият изпълни-
телен директор обвини 

министъра на икономи-
ката Никола Стоянов  и  
директора на Държавната 
консолидационна компа-
ния в корупция и опити за 
източване на дружеството. 
Нарече ги “мафия”! 

Другата групировка 
го обвини в закупуване на 
коли на завишени цени, 
на вкарване на фирми 
посредници, на доставка 
на мляко със съмнително 
качество. Шефът на Дкк 
дори заяви по телевизията, 
че намалените с 30 % цени 
са, защото “продукция-
та е със съмнително ка-
чество” и “суровината не 
става дори и за подарък”. 
С други думи: “Не купу-
вайте нашите продукти!”.  
Овъртолиха се във взаим-
ни обвинения в корупция! 
Некадърното им управле-
ние стана достояние на 
цялото общество. 

кохортата успя да 

срине за броени месеци 
едно от най-стабилните и 
успешни български пред-
приятия (създадено 1959 
г.), което има междуна-
родна история. Само за 6 
месеца го разбиха, увели-
чиха администрацията, 
срутиха реномето му и го 
източиха. 

От редовното пра-
вителство им оставихме 
подредена къща - с мини-
мален директорски борд 
от експерти, дружеството 
беше на печалба, започ-
наха да се изплащат ди-
виденти към държавата, 
стартира проект за нова 
българска лаборатория за 
научна дейност с изцяло 
японско финансиране, ка-
чеството на млякото беше 
безспорно, започна увели-
чаване на заплатите на ра-
ботниците и учените. 

въпросите са само и 
единствено към еднолич-

ния собственик на капи-
тала на служебния каби-
нет - румен радев:

1. С каква цел смени 
ръководствата на всички 
държавни дружества през 
август миналата година?

2. каква връзка имат 
държавните предприятия 
с провеждането на избо-
рите, което е работата на 
един служебен кабинет по 
конституция?

3. Защо назначи уво-
ления за корупция от 
корнелия Нинова - Нико-
ла Стоянов за министър 
на икономиката? Откъде 
го познава?

4. каква отговорност 
ще поеме президентът ра-
дев за ширеща се коруп-
ция в собственото му пра-
вителство, за която масово 
свидетелстват собствените 
му назначения?

Фейсбук

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

РУСИЯ ОТБЕЛЯЗВА ДЕНЯ НА ЗАЩИТНИКА 
НА ОТЕЧЕСТВОТО. 
Исторически е свър-
зан със събитията 
от 1918 г. Тогава от-
рядите на Червената 
гвардия печелят пър-
вите си победи край 
Псков и Нарва срещу 
редовните войски на кайзерова Германия, което 
става и Ден на рождението на Червената армия. 
До 1995 г. празникът се отбелязва като Ден на Съ-
ветската армия и военноморския флот.

1823 - В КОПРИВЩИЦА СЕ РАЖДА НАЙДЕН 
ГЕРОВ, ПИСАТЕЛ И ОБЩЕСТВЕНИК (УМИРА 1900 
Г.). Син на килийния 
учител Геро Добрович 
- прототип на Кара-
веловия Хаджи Генчо 
от повестта “Бълга-
ри от старо време”. 
По негова инициатива 
за първи път на 11 май 
1851 г. в епархийското 
училище “Св. Кирил и Методий” в Пловдив се органи-
зира празник на светите братя. Като фолклорист за-
писва около 500 народни песни. Най-забележителният 
му филологически труд е “Речник на блъгарский язик с 
тлъкование речити на блъгарски и руски”.

1893 - РУДОЛФ ДИЗЕЛ ПОЛУЧАВА ПАТЕНТ 
ЗА СЪЗДАДЕНИЯ ОТ НЕГО ДВИГАТЕЛ. Първият 
дизелов двигател е на-
правен през 1897 г. в 
Аугсбургския машино-
строителен завод (от 
1904 г. - МАН). Мощ-
ността му е 20 к.с. 
при 172 оборота в ми-
нута, КПД 26,2% при 
тегло 5 т. Можело е 
да бъде задвижван и с растителни масла. Първият 
кораб с дизелов двигател е построен през 1903 г., през 
1908 г. е направен първият двигател с малки размери 
за локомотиви и камиони, а през 1936 г. за първи път 
е пуснат в серийно производство лек автомобил с ди-
зелов двигател (“Мерцедес Бенц 260D”).

1894 - РАЖДА СЕ ДИМИТЪР АТАНАСОВ, АГРО-
НОМ (УМИРА 1979 Г.). Професор, 
първият наш агроном, завършил висше 
образование в САЩ, основоположник 
на съвременната фитопатология в 
България. Основател и пръв директор 
на Института за защита на растения-
та. Внедрява холандския сорт картофи 
“Бинте”, известен сега като самоковски картофи. 
Автор на първия учебник по фитопатология на Балка-
ните, който е преведен на румънски и сръбски език.

1899 - РАЖДА СЕ ЕРИХ КЕСТНЕР, НЕМСКИ 
ПИСАТЕЛ (УМИРА 1974 Г.). Лирик, белетрист, 
сценарист и сатирик, ав-
тор на популярни книги за 
деца. Обявен за “политиче-
ски неблагонадежден” от 
нацистите, които горят 
“нездравите” му творби. 
На два пъти е арестуван 
и като по чудо се изплъзва 
от Гестапо. Хитлер забранява издаването на твор-
бите му в Германия, като властите му позволяват 
временно да публикува “аполитични” книги в чуж-
бина, за да се набавя чужда валута за Райха. Сред 
най-известните му творби са “Антон и Точица”, 
“Двойната Лотхен”, “Хвърчащата класна стая”, 
“Емил и детективите” и др.

1947 - В ЛОНДОН Е ОСНОВАНА МЕЖДУНА-
РОДНАТА ОРГАНИЗАЦИЯ ПО СТАНДАРТИЗА-
ЦИЯ ISO. На учредителния форум 
присъстват делегати от 26 страни. 
Централният секретариат се намира 
в Женева (Швейцария). Публикувани-
те от организацията над 13 000 ин-
дустриални и търговски стандарти се ползват от 
всички страни по света.

  �
Калоян МЕТОДИЕВ

  �
Евгени ГАВРИЛОВ

Примерибезброй

Мафия
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Пред нашата страна стоят 
много тежки въпроси за реша-

ване, свързани с националната 
ни сигурност. на първо място 
е демографският проблем. За 
решаването му е нужно нация-

та ни да бъде обединена с една 
обща идея. и това е  създава-

нето на национална доктрина, 
в която да се включат най-ва-

жните стратегически задачи, 
които стоят за решаване пред 
страната ни в следващите 30-50 
години. Създаването и приема-

нето на такава доктрина не е са-

моцел. националната доктрина 
е теоретически обоснована 
система от официално възпри-

ети в резултат на политически 
консенсус възгледи и положе-

ния, критерии и принципи за 
състоянието и перспективите, 
за историческите стремежи, 
идеали и цели на нацията. та-

кива национално обединяващи 
концепции имат повечето ува-

жаващи себе си народи. 
Нека да вземем  

за пример 

големия нов брат - САЩ. на 
12 декември 1823 г. президен-

тът Джеймс Монро обявява 
пред конгреса на САЩ новата 
американска доктрина, в която 
са залегнали  принципите на 

американската външна поли-

тика. нейната основна задача 
е да бъдат отстоявани с всички 
средства интересите на САЩ 
в западното полукълбо. в на-

чалото на ХХ век през 1904 г. 
друг президент - теодор руз-

велт я доразвива, заявявайки, 
че в Западното полукълбо на 
света придържането към док-

трината Монро “може да заста-

ви САЩ в случай на вътрешни 
безредици в латиноамерикан-

ските страни да осъществяват 
функцията на международни 
полицейски сили”. в наше 
време САЩ се придържат 
стриктно към тази доктрина, 
като разпространяват действи-

ето си вече и в двете полукъл-

ба, залагайки на фразеология 
от рода на “в интерес на меж-

дународната общност”. Поня-

тие, разтегливо и удобно.
Съседна Гърция от въз-

становяването си като модер-

на държава винаги отстоява 
“Хеленики” идеята. и когато 
трябва да се защитават наци-

оналните й интереси, всички 
партии се обединяват незави-

симо от политическата си ок-

раска. Показателен е фактът с 
какво единство целият гръцки 
народ, управляващи и обик-

новени граждани, отстояваха 
гръцката истина за името Ма-

кедония пред нашите западни 
съседи и пред всички европей-

ски институции,като успяха 
да наложат техния вариант за 
наименование на западната ни 
съседка, а именно Северна Ма-

кедония.
Сръбската национална док-

трина се базира от “начерта-

нието” на илия Гарашанин от 
1884 г. румъния има три наци-

онални доктрини, Албания има 
доктрини “велика илирия”и 
“велика Албания”, турция 
се ръководи от доктрината от 
1925 г. “Мир в страната, мир в 
света” на кемал Ататюрк.

трябват ли още допълни-

телни аргументи, за да се до-

каже необходимостта от наша 
национална доктрина?

нашите възрожденски ре-

волюционни дейци Петко ка-

равелов и васил Левски в сво-

ята “Програма” от 1.05.1872 
г. са заложили основите на 
българската национална док-

трина. в Програмата четем: 
“нека сяка народност, както и 
секи човек учува своята свобо-

да и да се управлява по своята 
собствена воля. ние не жела-

ем чуждото, т.е. това що не е 
наше, но не желаеме да дадеме 
и другиму своето”. въпреки че 
тези слова са писани преди по-

вече от 140 години, са актуал-

ни и днес. За съжаление цялата 
ни трагична история, свързана 
с некадърното управление на 
Сакскобургготската династия 
и обслужващите ги политици, 
сринаха всичките идеи за обе-

динена България.
когато се разглеждат наци-

оналните доктрини на съсед-

ните ни страни се вижда, че в 
разработването им 

решаваща роля  
играят техните 
най-добри учени 

Съгласно конституцията 
на р. България териториална-

та цялост на страната е непри-

косновена. интересно какво са 
чувствали депутатите от всички 
политически разцветки в един 
от предишните парламенти, гла-

сувайки закон, позволяващ на 
чужденци извън страни от еС да 
закупуват наша земя?

нека за сетен път припом-

ним, че първите си земи в Па-

лестина израелците просто заку-

пиха от местните араби. те имат 
в това отношение опит как се 
създава държава на новоусвоена 
територия.

Повечето от сегашните по-

литици показват и казват, че 
чакат указания от началниците 
в Брюксел какво да правят. ре-

дица държавници, ръководещи 
страни, равняващи се по тери-

тория и население на България, 
доказаха, че могат да отстояват 
националните си интереси, без 
това да се отразява на членство-

то им в еС и нАтО.
По оценка на бивши военни 

експерти армията ни не е в състо-

яние да изпълнява задачите си за 
защита на родината. Създаде се 
армия от наемници. наемникът 
е войник, който служи за пари. 
който му даде повече пари, той 
ще служи на него. интересно за 
наемника ще важат ли такива по-

нятия като дълг пред родината, 
защита на отечеството и т.н.? За-

щото родината е тук, а не в пясъ-

ците на Близкия и Среден изток.
Основите  на държавата ни 

- българският език и култура, 
българската наука, българската 
армия, се ерозират. Очевидна е 
липсата на цялостна национална 
доктрина, съдържаща фундамен-

талните принципи за бъдещето 
на българската нация в следва-

щите 30-50 години. А такава док-

трина може да се изготви само с 
помощта на учени от БАн, Су 
“Св. климент Охридски”, други 
научни институции и патрио-

тични обществени организации. 
нужна е обаче държавна инсти-

туция, нужни са държавници с 
българско самосъзнание, които 
да поемат тази инициатива.

и днес важат думите на вели-

кия Апостол на свободата васил 
Левски: “ние сме във времето и 
времето е в нас”. но то, времето, 
не ни чака. и ако трябва да пе-

рифразираме една друга макси-

ма, че който народ не иска своя 
армия, ще храни чужда, то тя би 
могло да звучи така: “който на-

род не желае да изготви и изпъл-

нява своя национална доктрина, 
ще се принуди да изпълнява чуж-

да такава, която ще му бъде нало-

жена насилствено”.
като национално отговор-

на Партия БСП би трябвало 
да включи в своята Програма 
и инициативата за създаване 
на национална доктрина. това 
ще бъде в пълно съответствие 
с основните задачи, които пар-

тията си поставя за решаване в 
следващите 10-15 години.

България се нуждае 
от национална доктрина
Трябватнидържавницисбългарскосамосъзнание

  �
Крум ЛАЗАРОВ*

“решението на европейския парла-

мент да задължи всички държави в еС 
да приемат истанбулската конвенция 
и решението на вкС, че съдът не може 
да променя пола, вече са в колизия. 
От практиката на европейския съд е 
ясно, че проблемите на семейството и 
на гражданското състояние, не са част 
от задължителното европейско право 
за страните членки. въпросът за се-

мейството, за пола, за гражданското 
състояние,  което се реши днес и от 
вкС, това е въпрос, който се решава 
вътрешно от всяка членка. на практи-

ка еС е решил, че истанбулската кон-

венцията ще се прилага и в България, 
а България не желае. това заяви адв. 
д-р виктор костов от правозащитна и 
просветителска организация “Свобо-

да за всеки” в ефира на БСтв.
Мнението, че държавите членки не 

се третират като равноправни изрази 

и Савина Хаджийска от национална-

та гражданска инициатива “Граждани 
в защита на семейството и детето”: 
“тези, които говорят за свобода, точ-

но те отнемат свободите на страните 
членки по този начин. А един задъл-

бочен прочит на истанбулската кон-

венция показва, че с нея се прокарва 
джендър идеологията. нашите тради-

ции са от векове, нашето семейството 
- мъж, жена, деца, е една много здра-

ва структура, това е, което България 
единствено приема”, каза още тя.

“истанбулската конвенция не е 
правен документ, това е правен нихи-

лизъм. в истанбулската конвенция се 
говори за психическо насилие, което 
е неустановимо. Посочва се заплаха 
и принуда, но това са  престъпления, 
които вече са уредени в българския 
наказателен кодекс, защо трябва да 
създаваме паралелно право. Говори 

се за икономическо насилие, но какво 
значи това вътре в семейството?”, ри-

торично запита адв. костов.  
“Държавата влиза в семейството, 

казва ти какъв ти е полът, казва ти 
какво да мислиш и как да си отглеж-

даш децата. казва ти още, че тези деца 
всъщност вече не са твои, а трябва да 
бъдат сексуално образовани от 4-го-

дишна възраст”, възмути се той.
“истанбулската конвенция е идео-

логически документ, който е понапуд-

рен и облечен в правна терминология, 
за да може обществото да ахне и да 
каже “Хайде да се преборим с наси-

лието над жени”. кой не иска това?!, 
посочи адв. косов.

“радвам се, че в България все още 
има политици и партии като БСП, ко-

ито да слагат спирачка на тези неща, 
защото не можем да го очакваме от 
кръга ГерБ, ПП, ДБ. те са задължени 

от европейското им семейство, в кое-

то членуват”, посочи Хаджийска.
Според адв. костов българските 

евродепутати не представляват инте-

ресите на българския народ в европар-

ламента, а свои европейски контакти, 
които са си създали. “елена Йончева, 
Сергей Станишев, Михайлов, Йордан 
кънев и т.н. - те са подписали резолю-

ция, в  която се осъжда България, че 
стои на принципна позиция на нор-

малността, на своята конституция. те 
защитават интересите на брюкселски-

те лобита”, заяви той.
Адв. костов посочи, че референ-

дум за джендър идеологията на БСП е 
добра инициатива, за да се чуе гласът 
на народа, а Хаджийска призова едно-

временно с тази идея да се работи и 
за промяна в закона за референдуми-

те, която да гарантира, че мнението на 
българите ще се вземе предвид.

Отново сме в менгеме за Истанбулската конвенция

*Авторът е председател  
на Славянското дружество  

в България
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“

Има хора, които свързват 
участието си в партията 
с лична изгода

ВладимирмоскоВ:

Трябва да се тръгне от 
това, което ни обединява
Последнитерешения,коитоНароднотосъбраниевзепопредложение
наБсПвсоциалнатасфера,даватнадежда,казвакметътнаГоцеделчев
изам.-председателнасоциалистическатапартия

n Община Гоце Делчев 
се развива все по-успеш-
но. Благоустрояват се 
и градът, и селата. На-
правеното е налице. Как-
во предстои, господин 
Москов?

- Задачите, по които ра-
ботим, са много, ще откроя 
най-важните от тях. нуж-
но е качествено и в срок 
да изготвим проектите по 
програмата за саниране. 
Лимитът за нашата община 
е 30 милиона лева и трябва 
да направим така, че про-
ектите да бъдат одобрени. 
Затова е необходимо хо-
рата, които подготвят до-
кументи, да направят това 
безупречно. ние помагаме 
на всички, които се обръ-
щат към нас.  Друга много 
важна задача е открива-
нето на комисия теЛк в 
града ни. Държавата даде 
възможност такива коми-
сии да се разкрият извън 
областните градове и ние 
не бива да я пропускаме. 

управителят на бол-
ницата д-р Петър фили-
бев и неговият заместник 
д-р ангел тонгов полагат 
големи усилия това да се 
случи, за да се помогне на 
много хора. Сега трябва 
да се мотивират лекари, 
които да влязат в тази ко-
мисия. И четирите общини 
в района ще помогнем със 
средства, тъй като тези, 
които държавата отпуска, 
не са достатъчни.

в основните ни задачи 
влизат също продължа-
ване ремонта на Дома на 
културата, приключване 
смяната на водопровода и 
възстановяване на настил-
ките в югозападния квар-
тал, което при хубаво вре-
ме може да стане до края 
на пролетта, откриване на 
30 социални жилища, про-
дължаване асфалтирането 
на улици и в града, и в се-
лата.

n А как стои въпросът 
с работата по проекти, 
включени в Националния 
план за възстановяване и 
устойчивост?

- един от тези проекти 
е разширение и модерни-
зиране на Дома за стари 
хора. Сегашната сграда ще 
се реконструира и допъл-
нително ще се построят 30 
самостоятелни жилища, в 
които ще могат да се на-
станят отделни лица или 
семейства. тези жилища 
ще представляват едное-
тажни къщички, които ще 
се изградят върху парцел 
от бившата казарма, заде-
лен за социални нужди.

Също по Плана за въз-

становяване и устойчи-
вост подготвяме проекти 
за саниране и обновяване 
на Младежкия дом. Друга 
дейност по Плана ще бъде 
подмяна на сегашното ос-
ветление на основните 
транспортни и пешеходни 
улици в града с екологич-
но и икономично осветле-
ние.

n В програмата на 
Вашия екип за настоящ-
ия мандат бяха записани 
конкретни задачи, свър-
зани с благоустрояване 
на града и селата. Кои от 
тях са на дневен ред?

- винаги има какво още 
да се направи, стига човек 
да желае, затова работата 
по благоустрояването не 

спира. По Програмата за 
трансгранично сътрудни-
чество ще укрепим брега 
на Градската река откъм 
жилищните блокове в 
участъка на жк “Дунав”. 
Ще изградим две детски 
площадки - едната в жк 
“юг”, другата - в горния 
край на Западния квартал. 
Със средства на общината 
ще модернизираме освет-
лението и по селата - там, 
където не е подменено. Ще 
изградим спортна площад-
ка на територията на уче-
ническия лагер в Попови 
ливади.

n Основен момент в 
предизборните Ви обе-
щания беше кадрово и 
финансово стабилизира-

не на болницата. Всички 
сме свидетели, че това е 
постигнато. Какво още 
предстои до края на ман-
дата?

- Да, ръководството 
на общината оказва пъл-
на подкрепа на болницата 
и Медицинския център за 
осигуряване на здравеопаз-
ването на населението в гра-
да и района. в момента тече 
процедура за закупуване на 
ядрено-магнитен резонанс. 
Продължаваме с програмата 
за специализанти, която се 
финансира от местния бю-
джет. ако има предложение 
от болницата, ще започнем 
такава програма и за меди-
цински сестри.

n След броени месеци 
се навършват две важни 
годишнини - 120 годи-
ни от гибелта на Гоце 
Делчев и също толкова 
от Илинденско-Преобра-
женското въстание. Как 
общината ще ги отбеле-
жи?

- Предвиждаме да ги 
отбележим подобава-
що - като град с името на 
Гоце Делчев и с принос в 
българската история. ние 
имаме традиции в това 
отношение. Ще окажем 
съдействие за провежда-
не на инициативите, пос-
ветени на тези бележити 
годишнини. Знаете, че 
след кОвИД-пандемията 
културният календар се 
възстанови. както и досе-
га, общината ще подкрепя 
всички - читалища, учили-
ща, спортни клубове.

n Господин Москов, 
Вие сте член на Изпълни-
телното бюро на Нацио-
налния съвет на БСП, за-
местник-председател по 
местно самоуправление. 
Каква е Вашата оценка 
за ситуацията в парти-
ята?

- За съжаление, има 
хора, които свързват 
участието си в партията 
с лична изгода. Сегашно-
то ръководство на БСП се 
опитва да преодолее това, 
но се оказва много трудно. 
виждаме какви са реакци-
ите вътре в партията и из-
вън нея. корнелия нинова 
като председател на на-
ционалния съвет на БСП 

обяви публично всички 
недъзи на нашето обще-
ство и предлага съответни 
решения, но все още няма 
разбиране, което е видно 
от изборните резултати. 

надяваме се, че това, 
за което настояваме - в 
България да има по-добър 
обществен ред, по-голяма 
справедливост, подкрепа 
на работещите хора и со-
циално слабите, ще срещ-
не разбирането на хората, 
което ще доведе до по-до-
бър резултат за БСП. По-
следните решения, които 
народното събрание взе 
по предложение на БСП в 
социалната сфера, дават 
надежда.

n А къде виждате из-
ход от кризата в страна-
та?

- в България трябва да 
се извърши революция на 
доходите, преразпределе-
ние на националния при-
ход. Само така ще спре из-
тичането на здрава работна 
сила, което се отразява не-
гативно не само на наци-
оналната икономика, но и 
на семействата и възпита-
нието на децата. въпрос на 
управленски решения.

наложително е също 
партиите да се разберат. 
реалностите на демокра-
цията са такива, че една 
партия не може да отрича 
друга. трябва да се тръгне 
от това, което ни обеди-
нява, да се поставят най-
важните задачи, които да 
стабилизират държавата, и 
да вървим напред. Има дос-
татъчно подготвени хора в 
различните партии, които 
могат да дадат решения на 
проблемите.  крайно вре-
ме е дребнопартийните 
битки да спрат, да се на-
правят разумни компроми-
си в името на общата цел. 
Ще дам пример с кръглите 
маси от 90-те години на 
миналия век. Мога да по-
соча и работата в нашия 
Общински съвет, в който 
по големите въпроси на 
общината винаги се по-
стига консенсус. като има 
проблем, се сяда и се раз-
говаря, правят се отстъп-
ки. така се работи и в дру-
ги общини. така трябва да 
е и в държавата!

“

В България трябва да 
се извърши революция 
на доходите, преразпределение 
на националния приход
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Интервю на Диана БИКОВА, “Фокус”
 

Представители на местната 
власт от 11 общини в Южна 
България, на бизнеса и розоп-

роизводители се събират на 23 
февруари в Старосел на работна 
среща. На нея ще се обсъдят 
съвместни инициативи във връз-

ка със законодателство на ЕС, 
което може да окаже негативно 
въздействие върху сектор ете-

рично-маслени култури.

n Преди дни кметът на об-
щина Казанлък Галина Стоянова 
алармира, че има опасност ЕК да 
забрани емблематичното за Бъл-
гария розово масло и може да бъде 
обявено за химическа субстанция. 
Това слух ли е или има основател-
ни опасения?

- това не е слух, има съществени 
основания за изказването, което е на-

правила г-жа Стоянова. те обаче не 
датират от днес. това е едно предло-

жение за ревизия на два регламента 
на еС. още от 2021 г. започна да се 
изпраща информация и съответно 
да влиза в дневния ред на техниче-

ския комитет на CARACAL, който 
се занимава с регламентите REACH 
и CLP, контролиращи основно хими-

ческата индустрия. всички химикали 
попадат в обхвата на разпоредбите 
на тези два регламента.

Никога до този момент етерични-

те масла не са били третирани като 
химически субстанции, вещества и 
смеси, защото те са натурален естест-

вен продукт от природата и въпреки 
тяхната сложнокомпонентност на 
много молекули те не са смеси, за-

щото са естествени растения.
n Не са получени по изкуствен 

начин, а са естествени субстрати.
- точно така, те са естествени 

субстрати. Да, сложен комплекс от 
молекули са, но не са смеси и по ни-

какъв начин не са еквивалент и не 
бива да бъдат третирани като хими-

ческите вещества и смеси.
n Твърди се, че ЕК смята да 

въведе регулация за добиването на 
розово масло. Какво не им харесва 
на европейците в българската тех-
нология?

- Не е точно така. Добиването на 
розово масло е технология, която 
е на над 300 години и още нашите 
прапрабаби и дядовци са отглежда-

ли и преработвали роза дамасцена и 
роза алба по технология, която е за-

пазена и до днес. това е водно-парна 
дестилация и няма как европейската 
комисия да има отношение към този 
технологичен процес.

n Т.е. нямат претенции?
- Нямат претенции към техноло-

гията на добиване на розовото масло. 
казусът с ек е в контекста на зеле-

ната сделка. има редица стратегии 
за устойчивост на определени регу-

лации - водородните емисии, парни-

ковият ефект, отпадните води. там е 
и т.нар. Стратегия за устойчивост на 
химикалите, в която по необмислен 
и неаргументиран повод са попад-

нали и етерично-маслените култури. 
етерични растения се отглеждат в 
цяла европа, при нас е розовото и ла-

вандуловото масло, но във франция 
също се отглежда лавандула, в испа-

ния и италия са цитрусовите етерич-

ни масла, така че много добре знаят, 
че тези продукти са земеделски, сел-

скостопански, и по никакъв начин не 
могат да бъдат разглеждани като хи-

мически вещества и смеси.
n Направена ли е някаква стъп-

ка от страна на Франция, Испания 
и България като реакция на това 
намерение на ЕК?

- Да, още 2021 г., когато нашата 
асоциация бе сигнализирана от ев-

ропейските ни партньори, европей-

ската асоциация на производители и 
търговци на етерични масла и Меж-

дународната асоциация на ароматите 
IFRA, заедно с кметовете на грас и 
други отговорни лица се изпратиха 
становища на вниманието на наци-

оналните компетентни органи за съ-

ответните страни и те от своя страна 
изпратиха своите становища до ек.

у нас за регламента REACH ком-

петентният орган е Министерството 
на околната среда и водите, а за ре-

гламента CLP - Министерството на 
икономиката, дирекция “техническа 
хармонизация и защита на потреби-

телите”. те са напълно наясно с този 
проблем.

факт е обаче, че от МоСв доста 
неангажиращо подхождат, поне на 
този етап, въпреки че са изпратили 
своите становища и са информира-

ли техническия комитет, участват в 
CARACAL срещите. те неглижират 
социално-икономическия елемент за 
България и изхождат чисто бюрокра-

тично в своите писмени обяснения не 
само към нас, но и към всички стра-

ни в диалога, а именно - че когато се 
разглеждат комплексните вещества 
и смеси, няма никакво значение со-

циално-икономическият ефект, а се 
разглежда потенциалната опасност 

на веществата. т.е. те би следвало да 
подходят по-сериозно и ангажиращо, 
но това е друга тема.

n Какъв ще бъде ефектът от 
приравняването на розовото мас-
ло с химическите препарати, като 
белина например?

- Няма как да бъде приравнено, 
защото Регламент REACH е за кла-

сифициране и етикетиране на опре-

делени химически вещества, които 
поддържат едни и същи показатели и 
характеристики, просто защото те са 
изкуствено създадени. това е синте-

тика - както ги направиш, те са едни 
и същи. Докато природният продукт 
не можеш да го модифицираш, това 
са молекули, които са биологични. 
това, първо, преди да стане розово 
масло, е растение, на което влияе 
почва, влажност, температура - це-

лият този природно-географски ком-

плекс, включително и агротехниче-

ски грижи (торене, обработване).
второ, тези регламенти в същ-

ността си осъществяват контрол чрез 
инструмента на рестрикция и ограни-

чаване за влагането на тези химически 
вещества и смеси в крайни продукти. 
Няма научна обосновка или аргумент, 
който да налага приравняването на 
естествените етерични масла, нату-

рални от природата, към химическите 
вещества, смеси и субстанции.

n Розовото масло защитена 
марка ли е за България?

- Розовото масло е първият защи-

тен продукт, след горнооряховския 
суджук, от 2014 г. е защитено гео-

графско название. то е вписано в ев-

ропейския регистър. в крайна сметка, 
това е и лобиране от страна на хими-

ческата индустрия, която беше доста 
притисната последните години заради 
определени тенденции за използване 
на повече натурални продукти.

n Какво ще се случи с поминъка 
на хората, ако бъде приета тази 
нова рестрикция? Колко хора са 
ангажирани в отглеждането на 
маслодайните рози?

- това е традиционен отрасъл за 
нашата страна. от една страна - ро-

зопроизводство, от друга - лавандула, 
маточина, мащерка, мента и пр. Спе-

циално за розопроизводството - има 
цели географски райони, които се 

занимават само с това, основен поми-

нък е, няма друг. това са над 3200 зе-

меделски стопани, над 45 000 хектара 
обработвани розови насаждения. това 
са малки семейни стопанства, които 
изцяло разчитат на този поминък. Ра-

йонът на Розовата долина - карлово, 
казанлък, Стрелча, Пазарджик, Стара 
загора, Брезово, малките населени 
места се занимават изцяло с отглеж-

дане само на тази култура.
от друга страна, отглеждане-

то на лавандула е не само в Южна 
България, а и в Северна България. 
България е на първо място по произ-

водство на лавандула, над 700 т го-

дишно от около 180 000 декара, над 
100 преработвателни мощности, с 
много ангажирани в Добруджа, Шу-

мен, Разград, към видин.
n Каква част от населението 

ще бъде засегната?
- Много голяма част от населени-

ето и много голяма част от земята, 
защото на определени почви не се 
отглежда всичко, не може да се от-

глеждат зеленчуци или плодове. т.е. 
няма алтернатива. Да не говорим, че 
това е брутен вътрешен продукт за 
държавата и ние сме единствената 
страна член на еС, в която индустри-

ално се занимават с производство на 
розово масло. ако това нещо се до-

пусне, означава, че остават третите 
страни, турското розово масло или 
иранското, които са с категорично 
по-различно качество и не се упо-

требяват в луксозната парфюмерия 
и козметика, и в парфюмните ком-

позиции, които влизат в най-скъпите 
парфюми.

n Какъв е делът на розовото 
масло в БВП на страната?

- Не представлява някакъв голям 
дял, специално за розовото масло 
около 30 милиона евро се генерират, 
отделно е лавандулата, отделно са 
другите етерични масла. изнасяме 
над 800 тона етерични масла за цял 
свят, и то с еталон за най-доброто ка-

чество. По това, което България из-

нася, се равняват всички останали.
n Какви мерки ще предприеме 

асоциацията, за да защити секто-
ра?

- още 2021 г. сезирахме национал-

ните компетентни органи и евродепу-

татите, които на ниво ек да защитят 
нашия интерес. 2022 г. доста се отла-

гаха нещата с тази ревизия и нямаше 
черно на бяло нищо, което да ни при-

тесни и да наложи необходимостта от 
по-активни действия. инициирахме 
разговори и обмяна на информация 
между кметовете на общините, къде-

то този поминък е основен. в крайна 
сметка те трябва да се погрижат за 
хората си и имат интерес това да не 
се случи. След като на ниво минис-

терство няма някаква обратна връзка, 
смятаме, че местната власт може да 
повлияе на развитието на този про-

блем с изготвянето на твърдо, аргу-

ментирано становище, с което всички 
евродепутати да бъдат ангажирани.

Със съкращения

* Заглавието е на редакцията

ГерГанаандреева:

Застрашен е основен поминък 
на хиляди българи*
няманаучнаобосновка,коятоданалагаприравняванетонарозовотомасло
къмхимическитевещества,казваизпълнителниятдиректорнаБългарската
националнаасоциация„етеричнимасла,парфюмерияикозметика”
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Книга за акад. Благовест 
Сендов представя БАН

Представя-
не на книгата 
“Академик Бла-
говест Сендов 
през погледа 
на приятели и 
колеги от Бъл-
гария и света” 
ще се състои 
на 23 февруа-
ри от 16,15 ч. 
в зала “Проф. 
Марин Дринов” 
на Българската 
академия на на-
уките. БАН отбеляза 90-ата годишни-
на от рождението на акад. Благовест 
Сендов на 8 февруари 2022 г. Събити-
ето в негова памет събра изтъкнати 
учени, общественици, политици и 
последователи на делото му. Така 
възникна идеята и БАН пое ини-
циативата да състави и издаде 
сборник, в който приятели и ко-
леги на акад. Сендов да споделят 
мисли и спомени за него. Във възпо-
менателната книга (издателство 
на БАН “Проф. Марин Дринов”) в 
над 200 страници, освен известни 
факти за живота на акад. Сендов, 
читателят може да открие и ди-
рята, оставена от човека Благове-
ст Сендов в живота и съзнанието 
на хората, с които се е срещал, ра-
ботил и общувал. Съставител е съ-
пругата му Анна Сендова. Книгата 
ще представи председателят на 
БАН акад. Юлиан Ревалски.

Излезе ново издание на 
„България в потури,  
но с цилиндър”

К н и г а т а 
“България в 
потури, но с 
цилиндър” на 
Петя Алексан-
дрова - извест-
на авторка на 
стихосбирки и 
книги с любо-
питни истории 
от нашето ми-
нало, както и 
с множество-
то сборници с 
детски приказ-
ки и стихове, включва 65 истории, 
свързани с културно-политическия 
живот в България през XIX и XX в. 
Това са разкази за малко известни 
случки и преживявания на първите ни 
писатели и държавници - Добри Чин-
тулов, П. Р. Славейков, иван Вазов, 
Стефан Стамболов, княз Фердинанд, 
Михалаки Георгиев, Дора Габе, проф. 
Александър Балабанов, Соня Змеица... 
Включени са и пиперливи любовни 
истории, скандални подробности и  
опити за самоубийство, провокирани 
от болезнена ревност... Текстовете 
проследяват интересни факти от 
родния бит, култура, обичаи, навли-
защите в страната ни новости като 
появата на литературните салони, 
на плажа като “мода”, на велосипеда 
като превозно средство и др., както 
и проблема с възприемането им от 
страна на българите. историите са 
поднесени с много любов, малко тъга 
и, разбира се, с изключително фино и 
ненатрапчиво чувство за хумор. из-
дава иК “Хермес”.

изложбата "Дечко узунов. Сила-

та на алафрангата", която се открива на  
23 февруари от 18 ч. в галерия-музей "Де-

чко узунов" в София, е част от програма 
"Наследството" на ХГ "Дечко узунов", 
филиал на Софийската градска художест-

вена галерия, която има за цел да популя-

ризира творческото наследство на големия 
български художник, научи ДуМа от 
Маргарита енева. 

През февруари, месеца, в който Дечко 
узунов е роден, галерията традиционно 
организира изложба, посветена на творче-

ското му наследство. Настоящата експози-

ция представя рядка възможност да бъдат 

видени произведения, част от серия твор-

би, свързани с темата за алафрангата. те са 
създадени през различни десетилетния, в 
които авторът многократно се обръща към 
темата. 

"алафранга", или по френски обра-

зец, е част от прехода от традицията към 
модерността в българското общество. На-

влиза по време на възраждането и оказва 
влияние в архитектурата, облеклото и бита 
в средата на 19-ото столетие. ражда се 
стилът, който олицетворява промените и 
модерната европейска култура в Пловдив, 
копривщица, Пазарджик, Сливен, Мелник 
и други български градове. в изкуството 
на XX век алафрангата се превръща (поя-

вява и като) в кавалетно произведение.
в своето богато и разнообразно твор-

чество и Дечко узунов е запленен от ор-

намента и многоцветието, силно изразени 
в богатите по форма и уникални като ко-

лорит народни носии, тъкани, керамика, 
както и от архитектурата и нейната деко-

ративна украса. 

вглежда се в навяващия сила, спо-

койствие и увереност колорит, свежестта 
на тоновете, мекотата на линиите и често 
твърде смелите цветни съчетания, които 
говорят за голямото майсторство и вътре-

шен усет на възрожденските художници. 
и това го вдъхновява да създаде и своите 
алафранги. една след друга те ще се поя-

вяват между останалите сюжети. От бу-

кети във вази и цветни клонки израстват 
до Дървото на живота в загатнати ниши 
до интериори, напомнящи помпеанската 
живопис.

в експозицията са подбрани над  
20 произведения от фонда на ХГ "Дечко 
узунов", филиал на СГХГ.

“Графиня Марица” на 
Държавната опера в Стара За-

гора е забавен, пищен спекта-

къл, който непременно трябва 
да се гледа, казва режисьорът 
Николай априлов. За създава-

нето на новата постановка ра-

ботят още диригентът виктор 
крумов, хореографът росен 

Прангов-роси, сценография-

та и костюмите са на Диляна 
Първанова. 

в главните роли зрители-

те ще видят на премиерите на  
24 и 25 февруари солистите 
Деси Стефанова, емилия Джу-

рова, Георги Султанов, Борис 
тасков, велин Михайлов, 

Стоян Буюклиев, лилия или-

ева, инна андреева, тереза 
Бракалова, Яница Нешева, Бо-

рислав веженов, игнат Желев, 
Николай априлов, Маргарита 
Йовчева, Мериам Шамс, ана-

стасия алтухова с участието 
на оркестъра, хора и балета на 
Старозагорската опера, Дет-

ско-юношеската студия за опе-

ра и балет на ДО Стара Загора. 
Диригент на хора е Младен 
Станев. “ако тъга, умора, от-

чаяние, несбъднати копнежи 
или любовно разочарование 
са ви споходили, елате при 
нас! историята на графиня 
Марица и неизбежният щаст-

лив край със сигурност ще са 
вашият душевен катарзис!”, 
убеден е Николай априлов, 
автор на сценичната редакция 

и режисьор на спектакъла.
Място и време на дейст-

вието на “Графиня Марица” е 
унгария, 1924 г., имението на 
графиня Марица. разореният 
граф тасило ендрьоди-витен-

берг е нает за домакин в име-

нието на графинята, в което 
тя рядко прекарва времето си. 
един ден графиня Марица вне-

запно пристига със свита, за 
да отпразнува своя измислен 
годеж с барон коломан Жу-

пан. Героинята сътворява лъ-

жата за събитието, защото й е  
омръзнало от досадните уха-

жори и отправяните й предло-

жения за женитба. Оказва се 
обаче, че този барон същест-

вува и пристига в имението, 
прочел за годежа си във вест-

ниците...

Държавната опера във варна разпо-

лага вече с две нови арфи на френската 
фирма “камак” (Camac), един от водещи-

те производители в света на този изискан 
инструмент, за който казват, че създава 
мост между земния и небесния свят. Нас-

коро директорката на театрално-музикал-

ния продуцентски център варна Даниела 
Димова получи двете арфи от представи-

телката на “камак” анжела Маджарова, 
научи ДуМа от виолета тончева, пиар 
на тМПЦ варна.

когато преди 10 години започнах да 
се занимавам с тази дейност, я приех като 
мисия, разказва известната арфистка, 
изтъквайки, че за първи път й се случва 
да продава два инструмента наведнъж. 

арфите “камак” притежават великолеп-

ни характеристики - те са много звучни, 
а механиката е не просто безшумна, а 
възможно най-добрата и това дава наис-

тина криле на музиканта да изрази себе 
си. Подчертавам го, защото да свириш 
на стара арфа означава в голяма степен 
да се фокусираш не толкова върху само-

то изпълнение, колкото върху необходи-

мостта да скриеш, доколкото е възможно, 
дефектите на инструмента. радвам се за 
моите колежки Петя и ели от оркестъра 
на варненската опера, които ще свирят на 
тези два прекрасни нови инструмента, ус-

михва се анжела Маджарова и пожелава 
на варненската опера вдъхновяващи кон-

церти и представления с арфите “камак”.

Николай Априлов поставя  
„Графиня Марица”  
в Старозагорската опера

СнимкaДОСтараЗагОра

СнимкатмПЦВарна

Две нови арфи „Камак” влязоха  
в оркестъра на Варненската опера

Алафрангата  
в творчеството  
на Дечко Узунов
над20произведения
наименитияхудожник
саподредени
визложба,която
сеоткриваднес

Алафранга, 80-те години на ХХ век, 
акварел върху хартия
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21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес петък събота неделя

променливо облачносдъжд променливо променливо

максимални максимални максимални максимални

16
oC 15

oC 19
oC 17

oC

00.10“нашиятследобедсбсТв”
/п/

01.10“ляваполитика”
02.10“студиоикономика”/п/
03.10“Шевица”
04.10“думатаеваша”/п/
05.10“Хубаваси,татковино”
05.40“нашиятследобедсбсТв”

/п/
06.50музикаленантракт
07.30“актуалноотденя”/п/
08.05“дискусионенклуб”/п/
09.00 “За историята свободно”

/п/
10.00Твпазар
10.20документаленфилм
10.50Твпазар
11.10музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10Твпазар
12.30новини
12.45“Контра”/п/
13.45Твпазар
14.00“нашиятследобедсбсТв”
15.30новини
16.00документаленфилм
16.30 “думата е ваша” - открита

линия
17.30Твпазар
17.45музикаленантракт
18.10Твпазар
18.30новини-централнаемисия
19.15“актуалноотденя”
20.00“студиоикономика”
21.00“ляваполитика”/п/
22.00Твпазар
22.15 новини - централна еми-

сия/п/
22.40“актуалноотденя”/п/
23.20“студиоикономика”/п/

05.55 денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
симеониванов

09.20 100%будни - сутрешно
токшоу с надежда иванова
истефана.Щерев

11.00 Култура.бГ - предаване
за културасдимитърстоя-
нович

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели

- забавно-познавателно се-
мейнокуизшоу/п/

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Тренк,малкиятрицар”-ани-

мационенфилм
14.45 “децата от улица “чайка” -

анимационенфилм
15.15 “детективска агенция “ласе

имая”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.20 още от деня  - коментарно

предаване
18.45 спортТоТо
19.00 последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 “вина”-твфилм/8епизод/
22.00 “найден Граматик - коприв-

щенецът”-док.филм
22.30 “обир”-твновела
23.00 посветаиунас
23.25 “Хайказавълци”-твфилм/2

серия/
00.25 светътиние/п/
00.55 100% будни - сутрешно то-

кшоу с надежда иванова и
стефана.Щерев/п/

02.30 Култура.бГ - предаване за
култура с димитър стояно-
вич/п/

03.25 джинс/п/
03.55 “детективска агенция “ласе

имая”-твфилм/п/

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30премиера:“опасниулици”-

сериал,с.16
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилбилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00премиера:“мрежаотлъжи”
-сериал,еп.17

21.00“ергенът”-романтичнори-
алити с водещ наум Шо-
пов,с.2

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “Татенца” - сериал, еп.47,
48

01.30“Катонакино”-предаване
закино

01.40“скъпинаследници”-сери-
ал,еп.105

02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

06.00 “Здравей, българия” - су-

трешенблок

09.30 “на кафе” - предаване на

NOVA

12.00 новинитенаNOVA

12.30 “еднажена”-сериенфилм

13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал

15.00 “не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм

16.00 новинитенаNOVA

16.10 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу

17.00 “семейнивойни” - телеви-

зионнаигра

18.00 “Голямото преследване”

(премиера)-телевизионна

игра

19.00 новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 “многомойчовек”(преми-

ера)-сериал,сезон1

21.00 “единзадруг”(премиера)-

риалити,сезон4

23.00 новинитенаNOVA

23.30 “безкрайност”(премиера)-

сериал,сезон2

00.30 “черниятсписък”-сериал,

сезон6

01.20 “престъпни намерения” -

сериал,сезон1

02.00 “песента на живота” - се-

риенфилм

03.40 “останисмен:Завинаги”-

сериал/п/ 

05.20 “пресечнаточка”-публи-

цистичношоу/п/

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Бъдете готови за изнена-
ди. Най-вероятно ще от-
падне планирано пътуване. 
Промяна в плановете.
 

Може да забравите нещо 
важно. Направете списък 
и гледайте да не го забра-
вите през деня.
 

Ще спечелите на ваша 
страна човек, когото сте 
смятали за враг. Начало 
на ново приятелство.
 

Възможно е да ви хрумват 
странни идеи. Не си ми-
слете, че са неизпълними. 
Осъществими са.
 

Денят може да ви под-
скаже как да действате в 
сложна ситуация. Бъдете 
наблюдателни и активни.
 

Онези, с които не сте се 
разбирали, ще са по-дос-
тъпни. Но ще се наложи и 
да се постараете.
 

Денят ще ви предложи 
варианти да угодите на 
всички, но не се подлъгвай-
те на всяка цена.
 

Очакват ви весели момен-
ти, породени от грешка 
дори. Чувството за хумор 
ще ви помогне.
 

Колкото и да ви се иска, 
нещата невинаги се разви-
ват по ваш сценарий. Влез-
те в чужда роля.
 

Не доверявайте мислите 
си. Изказани, може да ос-
тавят погрешно впечат-
ление за вас. Внимавайте.
 

Денят ще ви завари в пре-
красно настроение. За да 
го запазите, не хабете 
нерви, бъдете точни. 
 

Не се тревожете да бъ-
дете себе си. Няма нищо 
лошо в това, което си ми-
слите. Смело напред. 

православенкалендарчестито!

свещеномъченик поликарп
билединотапостолскитеМъже

неговият ученик св. ириней
лионски и евсевий (“Църковна ис-
тория”)свидетелстват,чесв.поли-
карп бил ученик на апостол Йоан
богослов.

впродължениенамногогодини
бил (вторият) епископ на смирна
(мала азия). св. ириней разказва,
чезаепископ гопоставилисамите
апостоли - “самовидците на Госпо-
да”.самсв.игнатийбогоносец,при
запознанствотосистогавамладия
поликарп, му завещал следното:
“Кактонакормчиятасанужнивет-
рове или на застигнатия от буря -
пристан,такавднешнотовремеси
нуженти,зададостигнембог.”св.
поликарпбилсвидетелнамъчени-
ческатасмъртнасв.игнатий.след
смъртта му той станал “вожд на
цяла азия”, по думите на блажени
Йероним. сред многото други све-
дениязанего,св.иринейразказва,
чекъмкраянаживотасисв.поли-

карп пребивавал известно време в
римиобърналмногоеретици.

особеното положение на св.
поликарп било и главната причи-
назанеговатамъченическасмърт:
езичниците в смирна го повели
къмкладата,защотогосмятализа
бащанахристиянитеиразвратител
наазия.

св. поликарп изпращал много
послания до съседните църковни
общини.оттяхезапазеновцялост
до днес неговото послание до фи-

липийците. в древността послани-
ето било високо ценено, а, по сви-
детелствотонаблажениЙероним,в
някоицърковниобщинибилочете-
но и по време на богослуженията.
понастроениеивременанаписва-
нетоеблизкодопосланиятанасв.
игнатийбогоносец.

Значението на св. поликарп в
историята на светоотеческото бо-
гословие е ясно охарактеризирана
от Г. в. Флоровски: като ученик
на ап. Йоан богослов и учител на
св. ириней лионски, св. поликарп
“бил изразител на създаващата се
тогава малоазиатска традиция в
богословието, която за първи път
била последователно изложена от
св.ириней,изакоятоехарактерна
сотериологическата гледна точка:
изповядване на вярата, произхож-
дащо от съзерцанието на изкупи-
телнотоделонаХриста”.

наскороследсвоетозавръщане
отрим,вече86-годишен,св.поли-
карпзавършилв156г.мъченически
своядълъгиплодотворенживот.

горан нИнов
роден на 23.02.1938 г.
от все сърце честитим дос-

тойния 85-годишен юбилей 
на партийния, държавен и об-

ществен ръководител с неоце-

ним принос за изграждането, 
просперитета и обновлението 
на врачанския край и Бълга-

рия!
     

скъпи другарю нинов, 
Желаем ти крепко здраве, сили за справяне 
с изпитанията и още дълги години заедно да 

се борим за социалистическата и анти-

фашистка кауза, за единството на Бсп 
и за по-доброто бъдеще на България!

Другарите и приятелите от Областен 
съвет на БСП - Враца

Български антифашистки съюз
ПК Единство при РС на БСП - Оборище

Врачанско землячество в София
      

Приятели, другари и колеги

ЧестИт ЮБИлей!
Църкватапочитана23февруарисв.свщмчкполикарп,еп.смирненски.преп.александър,първоначал-

никнаобителтананезаспиващите
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Родители.БАН.Илиячубриков.Нека.Тропане.
Строителство.Ео.Им.Илион.П.С.Ба.АняПен-
чева."Еа".Ануи/Жан/.Роке.Адресант.Явност.
Риг.Ем.Увековечаване.КирилРакаров.Везир.
КостаКарагеоргиев.
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1/8-финали, първи мачове
Ливърпул - Реал М 2:5 1:0 Нунес (4) 

2:0 Салах (14) 2:2 винисиус (21 и 36) 2:3 
Милитао (47) 2:5 Бензема (55 и 67); Айн-

трахт Фр - Наполи 0:2 0:1 Осимен (40) 
0:2 Ди Лоренцо (65), ЧК: Муани (а-58); 
снощи: интер - Порто; рБ Лайпциг - 
Ман Сити. реваншите са на 15 март.

резултати

реал буквално унизи Ливърпул в Шампионската лига. в повто-
рение на финала от миналия сезон "кралският клуб" стигна до фе-
номенален обрат от 0:2 до 5:2 и е почти сигурен 1/4-финалист. Пред 
53 687 зрители на митичния "анфийлд" с два гола и една асистен-
ция блесна бразилецът винисиус (21 и 36). Другите добавиха едер 
Милитао (47) и на два пъти карим Бензема (55 и 67). Домакините 
поведоха рано чрез Дарвин Нунес (4). Суперзвездата им Мохамед 
Салах (14) се възползва от грешка на вратаря тибо куртоа, за да 
удвои аванса, но след това винисиус развинти защитата на "чер-
вените".

така реал вече има победи в 6 от последните си 7 мача срещу 
Ливърпул, а англичаните за пръв път получиха пет попадения в 
турнира. "вторият гол е шамар. Не става, не може да допускаме та-
къв гол, но се случи и 2:2. Ще бъде трудно да наваксаме този пасив 
на реванша, но ще отидем там и ще опитаме да спечелим", закани 
се мениджърът Юрген клоп.

колегата му карло анчелоти засипа с похвали винисиус.
"той е несравним, когато става дума за създаване на проблеми 

на опонентите. винисиус е най-важният играч в световния футбол 
днес. Няма толкова постоянен в изявите си играч. той не спира да 
се движи. Надявам се, че може да продължи в този ритъм. Срещу 
Ливърпул беше брилянтен, както винаги", каза карлето.

в другия 1/8-финал устремилият се към титлата в италия На-
поли победи с 2:0 айнтрахт във франкфурт и също е сигурен за 
следващото препятствие.

СнимкаБТа

Винисиус Жуниор (вляво) пази топката от Трент 
Алекзандър-Арнолд от Ливърпул в мача, спечелен от 
Реал М с 5:2 на “Анфийлд”. Бразилецът вкара два гола

Реал унизи Ливърпул

фондацията “Национа-
лен фонд за Спорт, култура, 
изкуство и Наука” влезе в 
ЦСка. Неправителствената 
организация получи 40% от 
акциите. Става въпрос за дяла 
на Юлиян инджов, който той 
подари на другия съсобстве-
ник Гриша Ганчев.

Представляващ фондаци-
ята е Данаил Христов илиев, 
който е дългогодишен служи-
тел на основния спонсор на 
клуба “уинбет”. Седалището 

на фондацията е в Дряново, а 
общият капитал е 10 000 лв. 
Основните й цели са “да фи-
нансира проекти в областта на 
българските спорт, култура, 
изкуство и наука”, сочи справ-
ка в търговския регистър.

“в оперативното ръковод-
ство на ЦСка ще влезе и нов 
изпълнителен директор - Сто-
ян Орманджиев, потомствен 
цесекар и професионалист, 
който от дълги години работи 
в сферата на футбола. Двамата 

заедно с филип филипов ще 
работят на ежедневна база за 
благото на любимия ни отбор.

вярваме, че идването на 
новите съсобственици ще до-
принесе за още по-доброто 
развитие на клуба, ще внесе 
още по-голяма стабилност 
в ЦСка и ще ни помогне да 
продължим по правилния път, 
който сме поели. Първи при-
оритет на новото ръководство 
остава построяването на новия 
модерен стадион, който напъл-

но да отговаря на стандарта на 
ЦСка. Нито един компромис 
няма да бъде направен с тази 
кауза, приета присърце от 
всички акционери в ЦСка”, 
обявиха “червените”.

Орманджиев е син на бив-
шия футболен съдия Стефан 
Орманджиев и внук на леген-
дарния треньор, чието име 
носи. Баща му беше в управа-
та на клуба между 2004 и 2006 
г., когато президент на “черве-
ните” беше васил Божков.

Фондация взе 40% от ЦСКА
СинътнаСтефанОрманджиевстанашефна„червените”

Левски подписа договор с нападателя Джевад 
ел Джамили. контрактът на испанския футболист 
с марокански корени е за срок от 3 години.

той е роден на 4 септември 2002 г. в Барселона. 
Юноша е на местния еспаньол, а през лятото на 
2020 г. преминава в друг испански тим - Дам. През 
лятото на 2021-ва преминава в кипърския акритас, 
където изиграва 19 мача и вкарва 2 гола, съобщиха 
от “Герена”. От кипърския клуб разкриха, че си за-
пазват 40% от следващ трансфер на играча.

Преди това на “Герена” бяха привлечени крис-
тиан Димитров, асен чандъров и рикардиньо.

кирил Десподов призна, че в Лу-
догорец правят грешки. Лидерът на 
тима говори пред медиите при зами-
наването за Белгия. “Орлите” имат да 
бранят аванс от 1:0 срещу андерлехт 
в реванш от плейофите на Лигата на 
конференциите. Срещата е тази ве-
чер от 19.45 ч. и ще бъде предавана 
по Бтв екшън.

“Настроението е добро. видяхме 
къде са грешките в предишния дву-
бой, дано сме ги изчистили и да се 
представим по най-добрия възможен 
начин. трябва да сме спокойни и да 
вярваме в себе си”, заяви Десподов.

“Надявам се на добър мач от 
нашите момчета. имаме шанс да 
продължим. Засега само Шоу и 

вердон, които са наказани, са аут. 
Останалите са здрави и се надявам 
да са така за мача.

имаме малка преднина, но зна-
ем, че ще е различен мач там. тряб-
ва от първата минута да се борим 
за всяка топка. вярвам, че можем. 
вярвам много на тези момчета, си-
гурен съм, че ще направим добър 
мач”, заяви техническият директор 
козмин Моци.

“Очаква ни тежък мач, отиваме 
на битка. Настроението е бойко. 
Надяваме се да зарадваме наши-
те привърженици с отстраняване 
на андерлехт и да продължим на-
пред”, лаконичен бе изпълнителни-
ят директор ангел Петричев.

Снимкаlevski.bg

Изпълнителният директор на Левски  
Иво Ивков (вдясно) представи новото 
попълнение Джевад Ел Джамили

Левски привлече 
Джевад Ел Джамили

Съдийската комисия 
обяви назначенията за 
предстоящия XXI кръг 
в efbet Лига. Дербито 
между Левски и Лудого-
рец е поверено на Георги 
кабаков. Срещата е на 
“Герена” във вторник от 
17.45 ч. заради реванша 

на шампионите от Лига-
та на конференциите с 
андерлехт тази вечер. 

БфС не посмя да рис-
кува и заложи на топре-
фера си, който почти ви-
наги ръководи този мач. 
Помощници на пловдив-
чанина ще са съгражда-

ните му Мартин Марга-
ритов и Дениз Соколов. 

Останалите наряди: 
събота, 12.30: ЦСка 
1948 - арда (Станислав 
тодоров); 15.00: Спартак 
вн - Ботев вр (Станимир 
тренчев); 17.30: Локо 
Пд - Локо Пд (Никола 

Попов); неделя, 12.30: 
Славия - Хебър (волен 
чинков); 14.45: Ботев Пд 
- Берое (ивайло Ненков); 
17.15: Септември Сф - 
ЦСка (красен Георги-
ев); понеделник, 17.30: 
Пирин - черно море (ва-
лентин Железов). 

Лудогорец се надява 
на краен успех

Георги Кабаков свири дербито на „Герена”

Гледайте

ФуТБоЛ
по БТВ Екшън
19.45 Андерлехт - Лудогорец
22.00 Рома - Залцбург
по Ринг
19.30 Клуж - Лацио
22.00 унион - Аякс
по Макс споРТ 3
19.45 Нант - Ювентус
22.00 Ман Юнайтед - Барселона
по Макс споРТ 4
19.45 Монако - Байер Л
22.00 Рен - Шахтьор Д
по Макс споРТ 1
ТЕНИс
13.30 Турнир в Катар (мъже)
по Макс споРТ 2
14.30 Турнир в Марсилия (мъже)
по ЕВРоспоРТ 1
сКИ-БягАНЕ, сП в Планица
12.50 и 15.20 спринт 
(мъже и жени)
снукъР
20.55 Шампионат 
на играчите 
по b1b.box
БоКс
13.00 Купа “странджа” в софия
по ДиЕМа споРТ
БАсКЕТБоЛ
21.00 Босна и Херцеговина - 
Черна гора
по ДиЕМа споРТ 2
19.45 Чехия - Франция
22.00 Италия - украйна


